
 -להצטרפות לקבוצת העדכונים הסקופים והדיווחים במוזיקה הגדולה בעולם שלחו מייל: ל
musika12121212@gmail.com 

 קעמפ
כך נראים מקרוב תוכניות המוזיקה בערבי השירה 

בקעמפים בעולם הישיבות: הצצה נדירה וחסרת תקדים 
עם שלל התוכניות, הערכויות ופרטים בלעדיים על 
 ההיסטוריה והעתיד בתוכניות המוזיקה בקעמפים

 שליחות ושירה
כל ערב חתונה, כל סינגל להיט וקול מעולם 

 הזמר והאנרגיות אבי מןאחר לגמרי. 
בראיון מיוחד מספר על חייו המוזיקאים על 

 תחנות חייו ועל המשך הדרך | מפגש 

 תווי הנשמה
בראיון שובר שתיקה: הזמר והיוצר משה פלד 

חושף מדוע הוא מתכנן לעזוב את תחרות 
הסיפור שהרים אותו לגובה, ומה ‘, המלחינים’

 השאיפות לעתיד | וגם: הלהיט שכמעט התפספס

מהיכל בית המדרש אל  ֓ ‘ישי ריבו הבא‘ה
תוככי האולפנים. מסע אל המוזיקה 

מרתפי המוזיקההעכשווית |   
 

מה קורה  כל העולם אוטובוס צר מאוד ֓
עם הטור המוזיקלי בזמן הלחוץ ביותר? | 

 מוזיקה בקריצה
 

הסתכלות נכונה על  לנגן מהנשמה ֓
יהודה אהרונימוזיקה מהנשמה |   

 
אם הזמר אוהב  להתראות בשנה הבאה ֓

את הקהל, למה לוקח לו זמן להוציא לנו 
דבר העורךסינגלים? |   

 
על בחירות בעולם המוזיקה:  מ הזייפן ֓“הר

בין להיט לפחות, ובין מנצח בתחרות קעמפ 
יוסי פרנקלמ הזייפן | “לר  

 
הסיפור שיסכם את  מכתב של שירים ֓

איציק אלדדדרכה של פרחי מיאמי |   

 זיץ

עסק  -ן“הנדל
מרכז  -חייו, הרשת

חייו, אבל המוזיקה 
כל חייו  -והשמחה

אישיות הרשת  ֓
בראיון שוקי סלומון 

נטול כפפות מדבר על הכל 
ומגלה לנו פרקים באהבת 

מיוחד ֓חינם   

  תשיר
 הלבבות

 מלך ילדי הפלא
שנות שירה, מאות אירועי חסד  7לאחר 

נער ולהיטים גדולים שהשאיר מאחוריו. 
מסכם קריירה הפלא מוטי גרינבוים 

מוצלחת ביותר ומשאיר את המוזיקה מאחורה 
 | פרויקט מצולם
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 ה#תו פתי
 דבר העורך

 מיציאת הסינגל 
 ועד ליציאת הנשמה

 

בשנים האחרונות אנו עדים לתופעה שהרבה זמרים נדבקים בה. 
דהיינו, זמר כיום שמוציא סינגל “.  להתראות בשנה הבאה ” לתופעה קוראים  

סוחט מכולם את המיץ אומר תאריך שבו יצא הסינגל ואז לשווא אין סינגל 
ואין קליפ. או יותר גרוע מזה זמר מוציא סינגל ושוב נעלם לעוד שנה במקרה 

 הטוב ושוב סינגל. אז מה באמת קורה פה. צריך לעשות סדר בעניין.

כיום כדי שזמר יגיע לקדמת הבמה לוקח לו זמן רב. לא ימים ולא 
חודשים אלא שנים ולפעמים עשרות שנים. כשזמר מגיע לקדמת הבמה 
הקהל נסחף אחריו וכשהוא נסחף אחריו הוא יכול לעשות כטוב בעיניו. גם אם 

 הוא יוציא סינגל מסל המחזור האוהדים שלו יהפכו את זה ללהיט.  

הבעיה מתחילה בזה שזמרים מוכרים מאוד כאן לא המקום לציין את 
שמותיהם אבל הבולט שבהם הם הזמרים ישי ריבו, אבי אילסון ואלי הרצליך. 
אם פעם כל חצי שנה היה יוצא סינגל כיום בתפילות ובתחנונים יוצא פעם 

 בשנה וכשזה קורה זה נראה כל כך בפוקוס יותר מאשר סינגל מתוזמן. 

הסיבות העיקריות למריחות הוצאת הסינגלים נובעים מכמה 
אפשרויות: הראשונה, זה סוג של יחסי ציבור שהזמר מראה למאזיניו שהוא 
אינו זמר של סינגלים הוא זמר של הופעות ושל להיטים הוא לא מחפש את 
ההתחדשות ומאידך הוא גם לא מתיישן כי הקהל כבר בידיים שלו כמו 
שאמרנו. האפשרות השניה, הזמר כשיר להופיע ולשמח אבל להוציא סינגל 
זה מעבר ליכולות שלו כפי ששמענו מכמה וכמה זמרים שטענו באוזנינו את 

האפשרות השלישית, “.  זה להוציא יותר מידי כוחות נפש לזה ” הטענה הזאת  
והקשה ביותר להאמין לה. זה שקשה לזמרים להתחבר ללהיטים של הדור 
שלנו. כיום הציבור דורש להיטים לא כמו של פעם אלא להיטים חדשניים 

 ועדכניים מה שמביא יותר סיבוך לזמר להוציא את הסינגל.

בשורה תחתונה, מה שלא יהיה חשוב מאוד תמיד לעורר את הזמרים 
והמעבדים תלכו על זה תוציאו הרבה סינגלים תלמדו ממשה קליין תלמדו 
מיעקב שוואקי ועוד עשרות זמרים אל תהיו נאיבים תפנקו את המאזינים 
שלכם מגיע להם. גם אם אתם שייכים לאחד משלושת האפשרויות האלה, 
פשוט אין הרבה ברירות תפשילו שרוולים ותתחילו לעבוד ולהפיק מהמיטב 

 שבמיטב. אם לא אתם תעשו אין משהו אחר שיעשה את זה בשבילכם.

 

 קריאה מהנה

 העורך

 צ(“בשער: שוקי סלומון. )צילום: יח

 

 עריכה: דניאל בן משה.

חברי מערכת: דניאל בן משה, בן 
 מנחם, נדב א.

 עריכה לשונית: חגית וענונו.

 ‘.ש הפקות“ד’גרפיקה עימוד ועיצוב: 

. או 250-4578757להזמנת עבודות: 
 alon4578757@gmail.comבמייל: 

אין להעתיק או  -כל הזכויות שמורות 
 לצטט כלל לא ציון המקור.

אין המערכת אחראית לתוכן  -
 המודעות וסגנונן.

 

רוצים לקבל סקופים ישירים 
וחמים משלל סגנונות המוזיקה, 

ומכל האולפנים ברחבי הארץ 
והעולם ולדעת מי מוציא שיר לפני 

 כולם?

 !VIPהצטרפו כעת למוזיקה 
 -להצטרפות לקבוצה הכי מנגנת שיש

הקבוצה הגדולה ביותר ‘, VIPמוזיקה ’
לעדכוני מוזיקה, סקופים, הדלפות וכל 

מה שקשור למוזיקה היהודית, ניתן 
לפנות למייל: 

musika50505050@gmail.com 



 הסיפור שיגלה 
 את פרחי מיאמי

 איציק אלדד

 'די זה אתה? אני לא מאמין!'
 שלום עליכם רב ייד. מי אתם?''
 אי אי אי... איזה נוסטלגיה''

 'סליחה?'
ירחמיאל אותי אתה לא תכיר, אבל את אבא שלי אתה '

 בטח תכיר'
 מה השם?''
 טפלר''
 טפלר?' משה'
 אמת''
אה, אז תגיד, בטח שאני זוכר הוא היה הסולן שלנו בשנת '

2891' 
 נכון נכון''
 מה שלום אבא?''
 מרגיש טוב' ברוך השם'

א  ו ה ש ו  א ה  ק י ז ו מ ה ם  ו ח ת ב ן  י י ד ע ק  ס ע ת מ א  ו ה '
 אל בית המדרש?' למרנן ורבנן הצטרף

ם  ע פ  . . . ם ג ו ם  ג א  ו ה ל  ו ד ג ב  , ה ש ק ה  ל א ש ה  ז ת  ' ח א
הלימוד  סייעתא דשמיא  אותו, והוא ענה לי שכשיש שאלתי

 והשירה הם לא שני דברים אלא דבר אחד משולב'
שירה  'יש בזה משהו.... שירה מתוך מקום רוחני היא 

 לגמרי, שירה מרוממת יותר' חדשה
 ' אכן כך'

 ' נו, מה איתך? אתה גם שר? '
כמו כולם... התחלתי מסעודות שבת בבית... אתה יודע. 

 ' '  ' שמחה' ו וחה  נ '  מ ' '  ו ם' כ י ל ם ע ו ל ר ש י לש י  הבת , א
 ממש הבנתי שלא תמיד יפה כח הבן מכח האב' במהרה אבל

' זה נכון, אין בזה חוקים... רגע אתה מזכיר לי באמת, הייתי 
מעין  .. יואו אני נזכר, אח בשבת בירושלים  אצליכם בבית 

 איזה שבת נפלאה ' עולם הבא
 ' יכול להיות הייתי אז קטן מידי בשביל לזכור'

 אכן' '
 אבל מה איתך ירחמיאל? מחכים לחומרים חדשים' '
בעזרת השם... עובדים כל הזמן, בדיוק היום חשבתי  '

 להקליט אבל פתאום חטפתי שפעת'
השם  רפאינו  שהשם ישלח לך רפואה שלימה, ככתוב  '

 ונרפא... '
חומרים חדשים וגם  עוד ישמע  ' אמן. אבל אל תדאג אבא 

 בעזרת השם' אתה כמובן,
 לך' 'אני מאמין

 היום' תודה, כמה כיף להזכר באבא דווקא '

 ' למה דווקא היום? '
, כי הבן שלי מתחתן מן השמים  בדיוק היום נפלת ממש  '

ך  ל ש ן  ב ה  ' ' ד  י ג ה ל ם  ד ו ק מ ר  ש ק ת ה ה  ב י ש י ש  א ר ה ו
אותו'', והראש ישיבה ידיד טוב של אבא, אז  שנקדש  רוצה 

 בדיוק הגעת ככה תוכל למסור ד"ש לאבא גם ממנו'
 , דרכי ההשגחה'חסדי השם '

בדרך  ' כמה נפלא לראות שאבא הקים משפחה נפלאה כזו, 
 בשבילו' שמח ואורך ימינו... אני כי הם חיינו ממש התורה

 ... 'שירה כן, כנראה שכשאבא היה אצליך לא רק לימדת '
היה יום אחד בשבוע שאמרתי להם קצת ווארטים על  '

מגיע מההתחלה יושב  ביום ההוא  הפרשה, ותמיד אבא היה 
 ומקשיב לכל מילה'

 יפה. נו... מתי תגיע לארץ לביקור? ' '
' ן   י מ א מ י  נ ה  א ח ש י ש א  מ ו ב ו  י נ ל ו כ ז  א ו ו  י ש כ ע
 ירושלים'נעלה ל צאצאינו וכל
 אמן ' '
לראות אותך,  טוב  טוב לא נגזול מזמנכם, ירחמיאל,  '

 אמסור ד"ש לאבא '
 תמסור לו שאני מתגעגע אליו מאוד '

 אני אמסור... ו ירחמיאל... ' '
 מה? ' '
שאני יוכל לבוא אליכם עם  מחר היום או זמן אולי יש לכם '

 נגן שתכניסו לי את כל הלהיטים של המקהלה מכל השנים? '
 אה זה.? אתה כבר לא צריך. יש לך את הכל!' '
 מה?? ' '
בטור הזה, נו... הטור שכתבו אלינו בחוברת הזאת של  '

 המוזיקה...'
 מגזין תווים? ' '
 כן בדיוק' '
 מה?..? מתי הם כתבו עלינו?? ''

ממש עכשיו, רוץ לבית תפתח את המחשב תתחבר  '
אליהם לרשימה של המנויים ככה תהיה הראשון שיקבל את 

 ' לראות בעצמיך החוברת ותוכל
 וואו... אני רץ לבית... להתראות' '
 להתראות' '

*** 
הרעיון של הסיפור בנוי בצורה כזו שכלל השירים של 

פרחי מיאמי מובלעים בתוכו ואת זה אתם יכולים לראות 
 במילים המודגשות.



 כוחה של מוזיקה
אתם שומעים שירים לרוב אבל עד כמה שכח 

 השירים יכול להגיע אתם חייבים לשמוע!

לרבים מאיתנו מוזיקה היא 
דלק, דלק לגוף דלק לנפש, דלק 

 לנשמה.
לרבים מאיתנו מוזיקה היא גם 
מין סוג של תרפיה, סוג של 

 הבנה, הכלה.
רבים מאיתנו בורחים אליה 
 , ה ח מ ש ו  מ כ ן  ו צ י ק י  ב צ מ ב
עצבות, דיכאון... אולי, אולי כי 
זה הכי קל. היא מבינה אותך, 
היא מבינה הכול, היכן שלא 
תהיה, היא תרחם עליך אם 
צריך ובמקביל תעודד ותיתן לך 
ל  כ ך  ל  , ך י ש מ ה ל ח  ו כ ה ת  א
שנותר הוא לבחור שיר שיהיה 
איתך שם הכי בעולם! שיהיה 

 איתך שם, עד הקצה.
אך כל זה לא חוכמה, הגדולה 
והגבורה היא דווקא לקחת 
אותה, את המוזיקה וממנה 
ת  ו ל ע ל  , ם מ ו ר ת ה ל ה  ת י א ו
ולשנות אווירה ואל תזלזלו בה, 

 כי יש בכוחה!
ד  מ לו ילד  די  שבעו ני  זכור
בשקיקה את עולם המוזיקה 
הסתובבתי לא מעט באולפנים 
וחדרי חזרות בהם למדתי איך 
נבנית לה המוזיקה, איך ומה 
אנחנו רוצים להשמיע ולהעביר 

 למאזין, ובעיקר, מה כוחה!
יום -מיקרה שזכור לי במיוחד 

אחד באחד מימי חול המועד 
ה  ע פ ו ה ל י  ת פ ר ט הצ ת  ו כ סו
לזמר שלא אזכיר את שמו 
 ) ו נ צ ר בא ם  י ול ד ג ה מ ם  ו י )כ
ואותו הזמר לא היה במצב רוח 

 טוב בלשון המעטה...
ן  י י נ ע א  ו ה ש ה  ז י א ה  י ה

שהטריד וצער אותו נורא ולא 
נתן לו מנוח )אינני זוכר מה 
היה אותו העניין( כחצי שעה 
ר  ד ח ב ה  מ ב ל ה  י ל ע ה י  נ פ ל
האומנים ניגש אליו המתופף 
שלו ואמר לו שכך הוא לא יוכל 
להעלות ולהופיע, הוא צריך 
ם  י ק ו ס י ע ה ל  כ ת  א ח  י נ ה ל
המטרידים בצד ולהיות כל כולו 
א  זה ל , אך  מרוכז בהופעה

 ממש עזר...

החליט אותו מתופף לנסות 
תפס את ידו של   -בדרך אחרת 

הזמר והתחיל לשיר "ושמחת 
בחגיך והיית אך שמח..." שוב 
ושוב, לאחר מס' פעמים ששר 
אותו מתופף )מה שהתחיל 
בחפירה ובקול צורם שאין 
לתאר( אותו זמר יקר כאילו 
הרפה, כמו הניח עיסוקיו בצד 
ונתן לעצמו רגע עם השיר 
ם  י יל מ פך ל ה ה  ז ם  זו מ זי מ ו
וממילים לריקוד כשפתאום גם 
ו  א צ מ ה  ק ה ל ה י  ר ב ח ר  א ש
עצמם מצטרפים בקול רעש 
גדול ובתוך דקות הפך החדר 
ת  פ ר ו ט מ ם  י ד ו ק י ר ת  ב ח ר ל
שכולם שם! הזמר, המנהל וכל 
חברי הלהקה ואפילו אני הקטן 
עושים את ריקוד ה"רכבת" 
המוכר עם הטקסט הפשוט של 
י כמה  י "ושמחת בחגיך" או
שימחה אויי כמה שיחרור היה 
ר  ד ח ב ם  י ע ג ר ם  ת ו א ב ם  ש
הצפוף וכשעלו חברי הלהקה 
לבמה עם אותו זמר מזיעים 
ו  י ה ת  ו י ג ר נ א ה ם  י פ ש נ ת מ ו

 בשיא!!!!
 כאמור, כוחה של המוזיקה.

 שניזכה!!!
 

*עורך ומגיש

זכורני שבעודי ילד 
לומד בשקיקה את 

עולם המוזיקה 
הסתובבתי לא מעט 

באולפנים וחדרי חזרות 
בהם למדתי איך נבנית 
לה המוזיקה, איך ומה 
אנחנו רוצים להשמיע 

ולהעביר למאזין, 
 ובעיקר, מה כוחה!

 דעות תווים // יהודה אהרוני



 מ הזייפן“הר
בין להיט ללא להיט, על בחירות בעולם המוזיקה: 

 בין זוכה בתחרות לבין מפסיד

בשנים האחרונות יצא לי 'לחרוש' את 
כבישי הארץ בערבים של בין הזמנים 
בדרכי לשפוט את יכולותיו המוזיקליות 
של עולם הישיבות בתחרויות המוזיקה 
וזאת עליכם  ב'קעמפים' השונים. 
לדעת שהיום אין 'קעמפ' שמכבד את 
עצמו ולא מבצע תחרות שירה או 
תחרות מלחינים. לתועלת הקוראים 
שלא מכירים את המונחים: "תחרות 

 the"היא העתק קטנטן של    -שירה"  
voice"  או "הקול הבא" ונועדה לגלות

את 'אברהם פריד' הבא שאולי מתחבא 
מאחורי הסטנדר. תחרות המלחינים 
אם כך, מחפשת כמובן את הלהיט הבא 

זה שיושמע בכל המדיות, רחבות   -
ק  ו ב י ד ב ו ם  י צ י ז מ ו ק ה  , ם י ד ו ק י ר ה

 חביירים בשלשידע'ס.

במסגרת תפקידי כמפיק ומייצג 
אמנים עברו דרכי במהלך השנים מגוון 
גדול של אמנים, וממילא לחנים רבים 
לשירים לזמרים, גם בבחירת הזמרים 
וגם בבחירת הלחנים עמדתי בצמתי 
שיפוט וקבלת החלטות מוזיקליות. 
במקביל, אני חי את עולם הישיבות ע"י 
ת  הישיבו יד עם בחורי  קשר מתמ
והת"תניקים לסגירת חתונות, כך יצא 
שהוזמנתי כבר לעשרות קעמפים 
ם  י נ ו ו ג מ ם  י ט פ ו ש ד  צ ל ט  ו פ י ש ל
ת  י ד י ס ח ה ה  ק י ז ו מ ה ת  י י ש ע ת מ

  והיהודית.

ת  כ א ל מ ם  כ י נ י ע ב ה  ל ק י  ה ת ל  א
השיפוט, זה תפקיד מאתגר ואחראי, 
על השופט להיות שקול ומדוד, ישנם 
בחורים שהשקיעו חודשי מחשבה 
בליטוש המוצר המוגמר אותו יציגו 
בתחרות, ולפעמים ההכרעה בין מספר 
רב של קולות משובחים או לחנים 

 , דך י א מ ד.  א מ ה  ש ק א  י ה ם  י ל ו ע מ
לפעמים עולה בחור שכל קשר בינו 
לבין מוזיקה מקרי בהחלט, ועל השופט 
לתת משפט סיכום ולהסביר למה זה 

 לא זה... אבל בלי לפגוע.

ישיבות שעשו את התוכנית שנה 
אחרי שנה העידו, שלהבדיל מתוכניות 
 , ן ת ו א ר  ז ח מ ל ן  ת י נ א  ל ש ת  ו ר ח א
תחרויות המוזיקה יוצרות עניין רב 

לפני ואחרי התחרות, יש בהם ריגוש רב 
ומתח, הבחורים מתכוננים אליהם כבר 
ים  נ י י פ מ ק ו ת  ו חנ מ  , ה נ ש ה שך  במ
 , המנסים להריץ פייבוריטים ל'גמר'
נוצרים סביב בחורים שעולים לתחרות, 
ונושא השיחה הכי 'חם' גם אחרי סיום 
הקעמפ הוא על המנצחים והמפסידים. 
כמה חשוב הניצחון לבחורים? באחד 

מידיד טוב אבא   השנים קיבלתי הודעה
של מתמודד שאבוי לי אם אני לא 
ת  ו מ ו ק מ ה ד  ח א ל ו  נ ב ת  א ה  ל ע מ

 הראשונים. אגב, זה לא עזר לו כמובן.

נשתנו הדורות, ואם בעבר שירה 
ו  ל א ת ב ו ח פ ל  , ת ו ב י ש י ב ה  ק י ז ו מ ו
הליטאיות, צומצמה רק לסעודות 
שבת, ומעבר לזה המוזיקה לא היוותה 
נושא שמדברים עליו ובוודאי שלא 
מקדישים לה תוכנית שלמה, הרי 
שהיום רבני הישיבות לא רק שלא 
מונעים את התוכנית אלא אף מעודדים 
אותה, שהרי ידוע מימות עולם שעולם 
הנגינה קרוב להיכל התשובה, ויודעי 
ח"ן טוענים שלאחרונה נודע שאף 
היכל התורה שוכן בקרבת מקום להיכל 

  הנגינה.

באחד הקעמפים שהייתי שופט כמה 
שנים ברציפות ניגש אליי אחד הרמי"ם 
רגע לפני שהתחילה התחרות ואמר לי 
"הפעם אל תהיה כבד וסלחן, כאן זה 
קעמפ, אוירה יותר משוחררת, רד קצת 
על הבחורים שיהיה אקשן", ייתכן והוא 
צודק אבל לי באופן אישי קצת קשה 
לרדת ממש על בחור. איתרע מזלו של 
אותו ר"מ ובאותה שנה הוא עלה בסוף 
, לא  ו י התחרות לשיר ביחד עם בנ
שכחתי את מה שהוא אמר לי... עזות 
היתה בי וכשהם סיימו לשיר אמרתי 
לו: "כבוד הרב, שמעתי כאן שכבודו 
מוסר שיעורים נפלאים, שפתיים ישק. 
ירשה לי כבודו להמליץ לו שיתכבד 
וימשיך למסור שיעורים עם מיקרופון 
או בלי, אבל לא כדאי בכלל שכבודו 
ינסה להיות זמר, זה לא בשבילו". 
האולם רעד מצחוק וממחיאות הכפיים 

"כבוד   -של הבחורים ואני אמרתי לרב 
הרב, ביקשת". ורק שנינו הבנו והחלפנו 

 קריצה.

 

 צ והפקות “*הכותב מנהל משרד יח

במסגרת תפקידי 
כמפיק ומייצג אמנים 
עברו דרכי במהלך 

השנים מגוון גדול של 
אמנים, וממילא לחנים 
רבים לשירים לזמרים, 
גם בבחירת הזמרים 
וגם בבחירת הלחנים 
עמדתי בצמתי שיפוט 

וקבלת החלטות 
 מוזיקליות. 

 דעות תווים // יוסי פרנקל



 ישי ריבו הבא"-"ה
מהיכל בית המדרש אל תוככי האולפנים: הכירו את 

 תהליך התעצמות המוזיקה בעולם הישיבות

ישנם לא מעט, שלא לומר 

המון בחורי ישיבות ששולחים 

את ידם בהלחנה / כתיבה יוצרת / 

 ואף עיבוד.. 

ם  אך דא עקא ישנם רבי

וטובים כאלה, אך התעשייה של 

היום לא מקבלת אותם בידיים 

פתוחות שלא לומר לא מכילה 

אותם )כמעט(.. וסליחה, אבל גם 

תוכנית כמו "המלחינים" שהיא 

אומנם אנונימית וטובה יותר 

עבור בחורי ישיבות )שלא כמו 

הקול הבא או הקלידנים שדורשת 

השתתפות פרונטלית באולפן 

ופרטים אישיים..( אך גם היא 

ממש לא חיפשה את ה"ישי ריבו 

הבא" בניגוד למה שאמרו שם הם 

דווקא חיפשו את ה"יוסי גרין 

הבא" וגם זה היה מוטל בספק.. כי 

 2-1התוכנית הזו אומנם תגלה  

אבל תשאיר מאחור עוד עשרות 

 רבים וטובים..

לגבי תעשיית המוזיקה, היא 

משתדלת לקבל את החדשים.. 

אבל כמו שיש את החבר'ה וצריך 

ם  ג  . . " י ת א ב ה " ד  י ג ה ל ו א  ו ב ל

למוזיקאים יש חברים שרוצים 

ש  ד ח ר  י ש י  ת א ב ה " ע  ו מ ש ל

מאלחנן אלחדד"... זה הרבה יותר 

מלהגיד מבחור ישיבה עלום שם, 

)בדיוק כמו להביא עיבוד של 

ן  ינבריז(  אבל משה קליי קלי

לדוגמא מקבל מבחורי ישיבות 

( אבל  . אל תשגעו אותו )לא.

ג כיום את  בהחלט גאה להצי

אלחנן אלחדד שהוא מהראשונים 

שלקחו אותו.. הניסיון מראה שמי 

 שעשה לא התחרט.

לגבינו, דעתי האישית שאל 

לנו לסמוך על תוכניות ותחרויות 

שמיותר לציין שכמעט ללא יוצא 

מן הכלל אין אמן שצמח מהם. 

בואו נתעסק במה שחשוב באמת 

נבנה את עצמנו רוחנית וגשמית. 

נבשיל לקראת היציאה שלנו. 

 . . ד י מ ת מ ה  ב ו ט ה  י ה י ת א  י ה ו

 בהצלחה !

 שלכם, ישי שין.

לגבינו, דעתי 
האישית שאל לנו 
לסמוך על תוכניות 
ותחרויות שמיותר 
לציין שכמעט ללא 
יוצא מן הכלל אין 
 אמן שצמח מהם. 

 במרתפי המוזיקה // ישי שין



מוטי גדל בבית מוזיקלי, אביו 

ר' שלמה יליד חיפה כבר בילדותו 

השתתף כחבר במקהל הילדים של 

ר' חיים בנט, כיום משמש ר'  שלמה 

ה  ר ו ת ה ד  ו מ ל ת ל  ו ה י נ ד  צ ל

שברשותו' עץ חיים' ברחובות כחזן 

 בימים נוראים בעיר בני ברק.

כבר בגיל צעיר מאוד ניתן 

היה להבחין בכשרון המוזיקלי 

 שגדל בבית...

ן  י ח ב ה ש י  ט ו מ ל  ש ו  י ב א

במוזיקליות ובפונטציאל הגדול של 

הילד הקטן פנה למקום שבו הוא 

 התחיל, לר'  חיים בנט.

ו  נכנס למקהלת רננ מוטי 

חסידים ובזמן מועט מאוד ר' חיים 

ן  ט ק ה ן  ו ר ש י כ ה ת  א ט  ל ק ט  נ ב

ומספר חודשים לאחר מכן שימש 

 מוטי כסולן במקהלה.

בתקופה הזו הקליט מוטי לא 

ם  י ק ס י ד ל ם  ק ל ח  , ם י ר י ש ט  ע מ

ם  וחלק ם של המקהלה  הידועי

 לסינגלים של ממש...

חלק מהחומרים שהוקלטו 

בימים ההם עדיין חבויים אי שם 

באולפני בנט בבני ברק, ביניהם שיר 

מיוחד שהוקלט למען ארגון 'בני 

אמונים' ומספר שירים מקוריים 

 נוספים.

שנה לר'    05במופע ההצדעה'  

חיים בנט' בבנייני האומה שימש 

 מוטי כסולן למרות גילו הצעיר.

נפרד   25כשהגיע מוטי לגיל  

ה  ר י י ר ק ב ח  ת פ ו ה  ל ה ק מ ה מ

מוזיקלית חדשה, כאן החל החיבור 

של מוטי עם מנצח ומנהל מקהלת 

קולות מן השמים רפי ביטון ומידי 

חודש השתתף כחבר מקהלה בבית 

 הכנסת הגדול ברמת גן.

במשך שלוש שנים ריגש את 

מתפללי בית הכנסת הן בשבתות 

 והן במופעי הסליחות.

כבר בשבת הבר מצווה שלו 

ניגש מוטי לעמוד בתפילת מוסף, 

את הביצוע שלו ל'רצה' אף אחד 

 מהמתפללים לא ישכח.

במקביל מוטי החל להופיע 

 בחופות, חתונות, ואף על הבמות...

ה  ר י י ר ק ה ך  ל ה מ ל  כ ב ש כ

שימח עשרות רבות של חולים, על 

 זה נרחיב בהמשך...

באחד האירועים בהם הופיע 

שם עינו על הילד המאסטרו יואלי 

דיקמן, נציין כי בתקופה הזו נכנס 

מוטי לתקופה קצרה ממש תחת 

הנהלתו של המארגן עוזר דרוק מה 

י  ט ו מ ן  י ב ר  ו ב י ח ה ל  ע ל  ק י ה ש

 ליואלי...

כמה חודשים אחרי כן יצא 

הסינגל הרשמי הראשון והמרגש 

י  מוט של  דואט  ם'  מי 'שעת רח

ויואלי, השיר הוגש לציבור אף עם 

 קליפ מרגש.

בתקופה זו החל מוטי להופיע 

על במות בכל מקום אפשרי, בסיומי 

ם  י נ מ ז ה ן  י ב י  ע פ ו מ ב ס  " ש ה

המרכזיים... עם גדולי הזמר ביניהם: 

יונתן שיינפלד, יונתן רזאל, ארי היל, 

קובי ברומר, אוהד מושקוביץ, 

זאנוויל ויינברגר, נפתלי קמפה, 

 בערי וובר ועוד.



ל   י ג ל  ש ו  ז ה  נ ש 2ב ר   1 צ ו נ

חיבור עם משרדו של המפיק דוד 

פדידה, וגם כאן החיבור מוליד סינגל 

חדש דואט עם אוהד מושקוביץ 

 'תינוקות'

בתקופה זו החל מוטי להופיע 

לצד אמני  fddבמופעים של המשרד 

 המשרד.

לימים אף נבחר שיר מיוחד 

לדואט של מוטי עם קובי ברומר 

שיר בשם 'אבינו מלכינו' שלעת 

 עתה נגנז.

ה  שנת  של  ו   21בחורף  של

חודשים בודדים לפני בר המצווה 

השתתף מוטי כשחקן ראשי בסרט 

חינוכי מרגש 'מזכרת בתיה' המנגיש 

לילדי ישראל את התחושות בימים 

ההם, בזמן הברון רוטשילד דווקא 

 , במושבה הקטנה 'מזכרת בתיה'

הסרט מוקרן כיום במרכז השמיטה 

ר  "א בעי שליט של הרב אפרתי 

 ירושלים.

בחודשי הקורונה שימח מוטי 

אך עם ישראל במשאית השמחה 

 ובמופעי קורונה רבים.

שמחת הבר מצווה של מוטי 

שהתקיימה בין גל גל ב קורונה, 

התקיימה באולם 'הבית הירוק'  בתל 

אביב, משפחה ומוזיקאים רבים 

הגיעו לחגוג לילד הפלא שהפך 

 לנער.

ה  רל פו אה שתת רוע ה באי

נחשוני ותזמורתו, אוהד מושקוביץ, 

 אברומי וינברג, קובי ברומר ועוד...

ע  אירו ם ב ש ר נ ש  ג ר מ גע  ר

כשאביו של החייל עמית בן יגל ז"ל 

עלה וסיפר כיצד מוטי ריגש אותו 

בימי האבלות על בנו וכיצד נתן בו 

כוחות מחודשים, ואף ביצע עם 

 מוטי את השיר אני מאמין.

אף לאחר הבר מצווה המשיך 

מוטי להופיע, בין ייתר ההופעות 

ניצב כמובן מופע תרייג בבין הזמנים 

 אב יחד עם מקהלת קאפלה.

זו הוקלט אף דואט  בשנה 

נוסף עם יואלי דיקמן 'חלום לגדול' 

 שיצא לקראת סוף החורף.

מוטי השתתף גם במקהלות 

לשירים ידועים כמו בשיר 'גוט יו''ט 

 רבנן' של ישראל אדלר.

ם  ה ב ת  ו ע פ ו ה ה ר  ת י י ן  י ב

הופיע: גמר חידון ההלכה וסיומי 

 הש"ס, דינרים וכו

הדבר שייחד את מוטי מאוד 

היה אירועי החסד הרבים בהם הגיע 

לשמח את החולים, בבתי החולים 

וגם בבתים פרטיים, לכל מקום 

י  נ ב ו ם  י ול ח ה ת  א ש  ג י ר ע  י ג שה

 משפחותיהם.

לא היה חולה שמוטי לא נענה 

 בחיוב לבוא לשמח אותו.

ה  פ ו ק ת ה ו ם  י נ ש ה ל  כ ב ו

המוזיקלית שלו לא וויתר מוטי על 

חיים תקינים בתלמוד תורה, ואף 

למד והשלים את חומרי הלימוד 

 בנסיעות בדרך לאירועים.

לקראת כניסתו לישיבה קטנה 

ן  מ ז ק  ס פ ח  ק ו ל א  ל פ ה ר  ע נ

מהמוזיקה, ומי יודע אולי יחזור 

 אלינו בהמשך...

 

ת  ל ח ת ה ה  נ ו ש א ר ל י  ת מ  >

לשיר? אני שרתי פעם ראשונה בגיל 

שנתיים, זה נשמע הזוי אבל ככה 

היה. היה לי מיקרופון כזה מפלסטיק 

ל  ש ם  י ר י ש ם  ו י ה ל  כ ר  ש י  ת י י ה

אברהם פריד, מורי ורבי בעולם 

 המוזיקה.

התחיל מוטי   9< בגיל  

ם  י ע ו ר י א ב ר  י ש ל

משפחתיים ואצל חולים 

א  ל ן  י י ד ע ל  ב א  , ת צ ק

 פיתוח קול וכאלה.

ך  ל ה י  ט ו מ ך  ש מ ה ב  >

ללמוד פיתוח קול ברמת 

גן, והופיע בחתונה של 

ידיד משפחה שם יהה 

חיים בנט שהתלהב מאוד 

על הקול המתוק שיצא 

מפיו ואז הוא לקח את 

ת  ו מ ל ו א ה מ י  ט ו מ

י  ט ו מ ם  ש ו ם  י נ פ ל ו א ל

החל להקליט את 'לחיים 

 טיש'.

 ג בשנה אשתקד“מופיע בהופעה של חבורת תרי



אגב", אומר לנו מוטי, "בסוד מאז עד" <

היום אני שר מלא בדיסקים של חיים בנט

ועושה לו גם השלמות לילדים במקהלה שלא

שרו טוב הוא קורא לי ואני שר שם. אחרי

חודשיים בערך נהייתי סולן ראשי במקהלה.

וגם ממש לפני הופעתי איתם על הבמות 

שנתיים בבנייני האומה הייתי סולן באירוע

הצדעה לחיים בנט חמישים שנים של מוזיקה

."שלו

  החל מוטי ללמוד חזנות25לקראת גיל   <

אצל רפי ביטון, וכבר אז החל להיות עוזר לחזן

ישראל רנד בבית הכנסת הגדול ברמת גן, ובכל

שבת מוטי מופיע שם ממש עד היום.

ם ע ז  א ד  ו עב ל ל  ח י ה וט מ ך  ש מ ה ב  >

האמרגן עוזר דרוק תקופה קצרה מאוד שלא

הצליחה כל כך, וכאן מגיע יואלי דיקמן. שפיגש

את מוטי וקרא לו להקליט יחד איתו באולפן את

'שעת הרחמים' ומאז היה קורה לו באירועים

רבים בהם היה יואלי מופיע.

  וחצי התחלתי להופיע עם כל22< "בגיל  

גדולי הזמר וגם הופעות בחו"ל", אומר לנו מוטי.

 ,ונזכר מיד בדבר שהוא לא שוכח

 

  אחוז מהשירה של מוטי זה85הידעת?  

אצל חולים ולאלה שזקוקים לשמחה שהוא

.משרה

וכאן מגיע רגע של רגש בראיון המיוחד <

עם מוטי. בו הוא מספר על הקשר המיוחד עם

אביו של החייל שנרצח, עמית בן יגאל שיחי'.

"אבא של החייל עמית בן יגאל אימץ אותי כמו

בן, הייתי שר לו כל יום שישי. וגם בשבעה של

הבן שלו שרתי לו כמה וכמה פעמים. עד כדי כך

שבבר מצווה שלי הוא פשוט בכה ואמר שאני

הילד שלו כי אין לו עוד ילד חוץ מיגאל הי"ד

.שנרצח





 השירים
 שאהבנו

  - GRAPHIC - NADAV נדב .א 

הבהרה ! הביקורות בטור נכתבו כחוות דעתו של הכותב ובעיקר כביקורת בונה מזווית של הכותב ואין 
 בכוונתנו לפגוע ביוצרים חס ושלום !

המלצות על סינגלים 
 אלבומים ומה שביניהם

 משה קליין וגד אלבז -לנסות

) כמה מילים מהאומן או מהמדיה(: את השירים:  

זה אתם לא תוכלו לפספס! כוכב הזמר משה קליין 

משחרר דואט חדש יחד עם גדול הזמר היהודי גד אלבז, 

להיט קיץ שיעיף את תחנות הרדיו ורחבות הריקודים. 

את השיר כתב והלחין אלחנן אלחדד, על העיבוד 

וההפקה המוזיקלית של השיר אחראים אייל & יאיר 

 שריקי. לשיר מצורף גם קליפ מילים מושקע במיוחד.

)חוות הדעת והביקורת של כותב שאהבנו:  

הטור(:  כל כך שמח לפתוח את הטור של בין הזמנים 

בחוות דעת על הלהיט הזה. אין זה סוד וזכיתי ב"ה 

להפיק ויזואלית )עיצוב עטיפה וקליפ מילים( את השיר 

המדהים הזה. שמשה סיפר לי על הדואט ישר הייתי 

סקרן ממש, זה ברור שלגד אלבז ומשה קליין יש קולות 

מעולים והם שולטים בפופ ישראלי בז'אנר שלהם 

במיוחד !! אז ממילא לדעתי זה היה החותמת ללהיט 

מבטיח,  ובאמת כשקיבלתי לראשונה את השיר אמרתי 

לעצמי "וואוו זה הולך להיות להיט !"  שמעתי אותו 

עשרות ואולי מאות פעמיים ותמיד היה קיים הרצון 

לשמוע אותו שוב ושוב, אם זה מבחינת ההגשה, 

 ! ם ל ש ו מ י  ל בר  התח ל  כ ה צב  הק ר  ס מ ה  , קה ההפ

וכשישבתי לעצב את העטיפה אמרתי חייבים לנסות 

להבהיר את המסר ובאמת בס"ד ניתן לראות בעטיפה 

את מסר השיר .. אופטימי שמח קייצי ומרענן בהחלט 

להיט לפתוח איתו את הקיץ ! אז משה וגד היקרים 

תודה לכם על להיט משובח ומצוין ומבחינתי זה דואט 

 השנה !! 



 איתן כהן -בא יבוא 

 השירים: 

הזמר "איתן כהן" משחרר סינגל שלישי "בא 

יבוא". להיט פופ קיץ . איתן כהן שמופיע בשנים 

האחרונות בחתונות ובאירועים משחרר כעת את 

הסינגל השלישי שלו. הלחן של אלחנן אלחדד, והעיבוד 

 של הצמד אייל & יאיר שריקי.

 שאהבנו: 

שאיתן שלח לי את השיר התחברתי אליו ואהבתי 

ממש אבל היה קצת מאתגר לשבת על הגרפיקה משום 

שמצד אחד השיר קיצבי מצד שני יש בו חלק שקט 

ומצד שלישי מדברים על המשיח שיבוא. כל מי שמאזין 

לשיר יוכל לשמוע היטב כמה הזמר מחובר אל השיר 

ובאמת שר אותו מעומק הלב. ואכן מי שיראה טוב 

בגרפיקה מצד אחד יש את הצבעים העדינים שמראים 

על הצד השקט והנעים בשיר ומצד שני אווירת הטקסט 

) הפונטים( השמיים והעצים מכניס אותך לאווירה 

הקייצית במיוחד ! המון הצלחה איתן היקר ותודה על 

 שיר מקסים ! 



 נפתלי קמפה  -לכשיפוצו 

תודה לך השם מציגים:  סינגל קליפ השירים:  

נפתלי קמפה . הבעל שם טוב, הוא  -"לכשיפוצו"  -חדש 

מייסד התנועה ששינתה את נוף היהדות לנצח. במכתב 

שכתב לגיסו, ר' גרשון קיטובר, הוא תיאר חוויה שחווה 

(, כאשר ברגע נפלא של 2471בראש השנה תק"ז ) 

דביקות הוא חווה עליית נשמה ונפגש עם נשמתו של 

המשיח. הבעל שם טוב מיד זעק ושאל אותו: "אימתי 

קאתי מר"? והמשיח ענה לו: "לכשיפוצו מעינותיך 

החוצה" )משלי ה' טז'( אנו יודעים שהתורה הקדושה 

נמשלה למים, והמשיח הבטיח שברגע שמעיינות 

התורה יפוצו בעולם, יהיה זה הזמן שלו להתגלות 

ולהביא את הגאולה מילים אלו הפכו לכוח המניע 

להתחדשות וחיבור מלא עוצמה להשם ולתורתו, 

שהבעל שם טוב החל להרבות ברחבי העולם בכל פעם 

שיהודי לומד תורה, או חווה את ההנאה של קיום 

מצווה, הוא מעמיק את הקשר שלו עם השם יתברך או 

עובד על שיפור מידותיו, יהודי זה הוא חלק מהמשימה 

להפיץ את התורה ולהחיש את ביאת המשיח שיר זה 

נכתב כדי להביע עד כמה חשוב שאנו נאפשר למעיינות 

שלנו לצאת החוץ ולהיות פעילים באופן ישיר בהבאת 

 הגאולה לחיינו.  

הזמר והיוצר המוכשר והמוערך נפתלי שאהבנו:  

קמפה מציג להיט יפיפה בשיתוך עם תודה לך השם, 

השיר החדש מבוסס על מילותיו של הבעש"ט הקדוש 

ובאמת אין ספק שהביצוע לשיר הזה נותנות המון 

נוכחות וכבוד למילים ולמסר החשוב הזה , עם קולו 

המיוחד העדין והחודר ללב של נפתלי בשילוב אווירת 

הקומזיץ' המיוחדת כל מי שמאזין לשיר כבר מיד 

מצטרף ושר את השיר יחד עם נפתלי ובחורי הישיבה ... 

נספר לקוראים היקרים שנפתלי בימים אלו עובד על 

אלבום חדש ומיוחד מאוד ! המון הצלחה באלבום 

החדש וממש מחכה ואשמח לשמוע עוד שירי נשמה 

בסגנון הזה ! מה שנקרא תודה לך השם על הלהיט 

 הזה ! 



 מאן דעביד לטב -נהוראי אריאלי  

יוצא    נהוראי אריאלי  הזמר והיוצר השירים:  

האלבום מכיל  מאן דעביד לטב''. ''  –חדש   EP באלבום 

חמישה שירים חדשים, במגוון סגנונות, כשבכל יומיים 

יצא שיר מתוכו. ״מאן דעביד לטב״ להיט אמונה קצבי 

להסתכל בצורה שמחה חיובית על כל   -שמעביר מסר  

דבר כי כל מה שקורה זה לטובה. אריאלי, אברך צעיר 

עם קול שאי אפשר לפספס, הוא נטול רשתות חברתיות 

אך זוכה לאהדה עצומה מקהל רב. השירים הקודמים 

שיצאו )׳מודה אני׳ ׳דף חדש׳ ׳תלוי בנו׳ ועוד( זכו למאות 

אלפי צפיות ולהשמעות רבות בתחנות הרדיו והפכו 

אותו לזמר הצעיר הבולט ביותר. גם באלבום החדש, את 

כל השירים כתב והלחין נהוראי בעצמו, כשעל העיבוד 

 וההפקה המוזיקלית אמון המעבד המוכשר מאור חיים.

נהוראי אריאלי הוא קסם , בחור צנוע שאהבנו:  

עניו מאיר פנים אבל שהוא פותח את הגרון אתה מבין 

באמת את הכוח והעוצמה שלו , יש לו כבר כמה להיטים 

את כולם הוא יושב כותב ומלחין בעצמו עם הפקתו של 

המפיק והמעבד המוכשר מאור חיים . ועכשיו ב"ה הוא 

הכוונה  (  EPמוציא את אלבום הבכורה שלו אלבום  

 באנגלית לאלבום קצר או מיני אלבום (.

כרגע לא שמעתי את כל האלבום ובהחלט מחכה  

לו ! שיר הנושא של האלבום מעולה ! בסגנון של נהוראי 

אריאלי עם מסר ברור וחזק שיר קליל וכיפי אבל יש לי 

בעיה שאשמח להסבר ! הגרפיקה של האלבום , לצערי 

לא הבנתי את העטיפה, אני אומר אם מוציאים ב"ה 

אלבום אחרי עבודה והשקעה מרובה של כתיבה הלחנה 

הקלטות עריכות מיקס מאסטרינג שעות של אולפן 

ועוד.. ואז להוציא אלבום בכורה אין ספק שכדאי לבוא 

ולהשקיע במראה של האלבום אולי מזווית של קונספט 

מיוחד או עיצוב ייחודי ויפה . בגרפיקה הנוכחות אני 

בהחלט יכול לומר על העיצוב "מאן דעביד לטב?" 

אפקט הטשטוש על הטקסט )לא מובן למה הוא קיים( 

והרקע שהאמת נראה די בנאלי ופשוט ולטעמי אינו 

מתאים. אז לסיום נאחל לנהוראי היקר המון הצלחה 

לאלבום החדש מחכה לשמוע את כולו בע"ה  ואולי 

אצליח אח"כ לומר לטב עביד....כי לצערי לא הצלחתי 

 לומר ש "לטב עביד" על הגרפיקה ...  



 ושלחו טלפון להרשמה חסום לכם? לחצו כאן

https://hatrufa.ravpage.co.il/morimharedim?ref=musicvip722
mailto:zvikapaz@gmail.com


  



ה  ז ה ם  ש כירו את ה ם ה רוב

בזמן שהסינגל ‘  המלחינים ’ מתחרות  

שהוא בעצמו הלחין ‘  אותו היום ‘ 

וכתב הגיע לשיא הצבעות, שיא 

ת  ו י ד ו ח י י ל  ש א  י ש ו ם  י ק ב ד י פ

ויצירתיות שמשולבות יחד ברמה 

ר  צר הצעי ליו וגבוהה.  איכותית 

קוראים משה פלד. בחור שלא וויתר 

ולא לרגע קטן על העתיד המוזיקאלי 

ולהיכנס למשבצת שהייתה כה חסרה 

בציבור החרדי ובד בבד לייצר מוזיקה 

חדישה ומצד שני שתהיה קלילה 

וייחודית ועל כך הוא כיום מקבל 

פידבקים מכל הרחוב החרדי. ואולי 

תופתעו, הפידבקים לא מתחילים 

ונעצרים ברחוב החרדי אלא המון 

הציבור שאינם מנויים   -מעבר לכך 

על שומרי התורה והמצוות מעידים 

על שיריו של פלד ששינו בהם הרבה 

מההסתכלות על החיים, ומשם גם 

הגיעו חיבוקים חמים להמשך הדרך 

 שפלד עושה בעשר אצבעותיו.  

המוזיקה אצלו אולי כישרון 

אבל זה סוג של כישרון שהשתמשו 

בו ושדרגו אותו כמה צעדים קדימה 

 כמו שרק פלד יודע.  

כעת ניצב הזמר והיוצר הצעיר 

משה פלד לראיון שובר שתיקה על 

כל הנושאים שאי פעם רציתם לדעת 

 עליו.

 

מהיכן אתה מתחיל לגלות את 

 הכישרון המוזיקלי?

ו  ל כו כל  ש גודל בבית  י  "אנ

מוזיקלי. מסביבי כל היום היה כלי 

מוזיקה קלידים וכל רק מה שצריך 

כדי לקום ולנגן בנוסף הייתה לי 

משפחה מוזיקלית. ומשם אט אט אני 

ת  יודע לעשו י  יושב ומגלה שאנ

 אקורדים ובמקביל גם לייצר מוזיקה.

על איזה מוזיקה אתה גודל 

 בבית?

"גדלתי על מוזיקה חסידית 

ן  ו לנו פלד בראי קלאסית" אומר 

מיוחד ל'תווים', "כדוגמת גדולי הזמר 

אברהם פריד, מרדכי בן דוד, מיכאל 

ם  שראל, אפרי י ם  י כר, חי י שטרי

ג'רופי ועוד רבים  מנדלסון מנדי 

וטובים. וכמובן את 'אויף שימחעס' 

ק  ל ח ה  ת י י ה ש ח  כ ש ל ר  ש פ א י  א

 משמעותי בתקופת הילדות שלי.

ואיך מהמוזיקה החסידית אתה 

 מגיע לצד הישראלי של המפה?

"סגנון המוזיקה הישראלית 

הגיעה בשלב מאוד מאוחר. נכנסתי 

 27/20למוזיקה הישראלית בגיל  

ושניהם התערבבו לי יחד. כיום אני 

תמיד לוקח המון השראה מהמוזיקה 

ט  י י ק ש י ד י א ן  ו מ ה ו ת  י ל א ר ש י ה

וישיבתיות מהמוזיקה החסידית מה 

 שמביא לתוצאת מוזיקה מיוחדת.

 ה נחשוני‘משה פלד בעבודות על הסינגל החדש עם אהרללהפוך מסינגל ללהיט. 
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ת  ו ר ח ת ל ע  י ג מ ה  ת א ם  ש מ

המלחינים או שיש כברת דרך לפני 

 כן?

משתף “,  "באיזה שהוא שלב 

אני מחליט לקחת את ” אותנו פלד,  

עצמי מהקטע המוזיקאלי החובבני 

לקטע המקצועי ובשלב הזה אני 

מוציא את השיר שלי 'קרב יום' שהוא 

נתן לי סוג של חותמת וכרטיס ביקור 

לסטייל מסויים של מוזיקה שאני 

 יוצר.  

השיר הושמע רבות וב"ה היום ” 

מלמדים אותו בבתי ספר למוזיקה 

מציין בפנינו פלד “,  ברחבי הארץ 

 בהתרגשות מרובה.

אחר כך, נחשפתי איך שהוא ” 

בהגשתו של ‘  המלחינים ’ לתוכנית  

השדרן מנחם טוקר, ושלחתי לשם 

באקראי לחן שלי בלי שום כוונות 

לעקוב אחרי זה או לזכות במשהו 

פשוט סתם במחשבה של רגע. משם 

הלחן התגלגל וצבר תאוצה וזכה 

בתחרות במקום הראשון ובפער גדול 

 יחסית מהשירים שהיו באותה שורה.

"האמת", מגלה לנו פלד, "הרגע 

של הזכייה פחות הפתיע אותי. יותר 

הפתיע אותי הנקודה שזה שהשיר 

שלי נכנס לתחרות. אספר לך סיפור 

אולי מעט מצחיק: מספר חודשים 

אחרי  ששלחתי את השיר אני יורד 

לרכב היה זה באחד מלילות החורף 

אני מדליק את הרדיו ושומע פתאום 

את השיר שלי מתנגן ברקע. בתחילה  

לא הבנתי מה קורה ואז נזכרתי רגע... 

שלחתי אותו לרדיו ועכשיו מבצעים 

 אותו בלייב.  

הרגע הזה היה מאוד מפתיע ” 

א  ו ה ש י  ת י א שר ע  ג בר ו  . לי י ב בש

בתחרות בלי הרבה גאווה הייתי 

בטוח שהוא יהיה בין הראשונים כי 

בדרך כלל לחן שהוא נוגע בלב שלי 

אני יודע שהוא מאוד יצליח, והלחן 

מאוד נגע בי ולכן ‘(  אותו היום )’ הזה  

לי אופטימיות רבה לגבי  הייתה 

 ההצלחה שלו בתחרות.

האם את החיים המוזיקלים 

תכננת לפי תחרות המלחינים, או 

שאמרת לעצמך גם בלי תחרויות אני 

 בונה לעצמי חיי מוזיקה?

"לא תכננתי כלל וכלל להיכנס 

ן  י מ א מ א  ל ם  ג י  נ א  . ת ו י ו ר ח ת ל

ב  ו ר ש ב  ש ו ח י  נ א ת  ו י ו ר ח ת ב

המוזיקאים שיש לנו כיום גדלו לא 

מתוך תחרויות. ותחרות זה משהו 

מאוד ספציפי ומאוד תלוי באיך 

השופט קם בבוקר על רגל ימין או על 

רגל שמאל. ולכן אף מוזיקאי לא 

צריך לחשוב איך הוא מצליח דרך 

התחרות אלא איך הוא בונה כברת 

 דרך עצמאית משלו.

"וזה קורה גם בתחרויות במגזר 

החרדי וגם בתחרויות בעולם החילוני 

אין כמעט מוזיקאים שיצאו מעולם 

התחרויות אלא רק אם הזמר בעצמו 

יבנה לו דרך מוזיקלית מוצלחת 

ומושקעת הוא יצליח גם בלי שום 

 -תחרות ובלי שום פרסום. תשקיע 

 תצליח.

שתף אותנו בהרגשה, איך זה 

ה  ת ו א ב ט  פ ו ש ל ט  פ ש נ מ ך  ו פ ה ל

 תחרות?

"האמת היא שיש לי תחושות 

קשות. בגלל שמי שעבר את כברת 

הדרך הזאת של להיות מוזיקאי ואיך 

שהוא להצליח ואיך שהוא לפרוץ 

דרך בעולם האכזרי הזה. קשה לו 

לשבת ולשפוט אנשים אחרים על 

סמך סקיצה שהוא שומע מהרגע 

להרגע. בגלל שהוא מבין שמאחורי 

הסקיצה יושב לו מוזיקאי שמסתבר 

שהוא חובה בתוכו לחנים וחומרים  

טובים, ומה ששומעים כעת זה לא 

ולא  צג אותו לא לטוב  שמיי מה 

למוטב. וזה דבר שמאוד קשה לי 

אישית לעשות את זה. ולכן אני לא 

הולך להמשיך בלי נדר לעוד עונה 

מהסיבה הזאת. בגלל שאני חושב 

שלשפוט אנשים על סמך תחרות 

ועל סמך סקיצה זה דבר לא נכון כלל 

 וכלל.
 עם ישי לפידות בהקלטות לדואט משותף

 ב“תוים | חודש אב תשפ



ואיך אתה מסכם את העונה 

 הזאת?

"אני חייב לומר שהגעתי מאוד 

פסימי לעונה הזאת ולא האמנתי 

שהולכים להיות שם לחנים טובים 

ובאמת כעת בסופו של יום שאנו 

עומדים לפני החצי גמר והגמר ישנם 

שירים טובים ומצויינים שעומדים 

 מאחוריהם אנשים מוכשרים מאוד.

היה הפתעה ממש גדולה גם ‘  אותו היום ’ "השיר  

עבורי. השיר נכתב עבור יידל ורדיגר. במאמר המוסגר, 

ביני לבין יידל ישנה חברות ארוכת טווח וגם באלבום 

הקרוב של יידל צפויים כמה שירים שאני הלחנתי. 

 האלבום עתיד לצאת ממש בקרוב.

"וכך השתלשל הסיפור: האלבום היה כמעט 

מושלם. והיה חסר ליידל שיר ישראלי אחד לאלבום. 

ישבתי עם הפסנתר כהרגלי ומתחיל להלחין. את האמת 

זה אחד מהשירים שיצאו הכי מהר בחיי באותו ערב הוא 

היה מוכן, באותם רגעים אמרתי לעצמי כזה שיר אני לא 

יכול לשלוח לזמר בגלל שזה לא מספיק טוב כי הוא חוזר 

 על עצמו יותר מדי בפזמון.

באותם רגעים אני משמיע את השיר לרעייתי, ואז ”  

היא אומרת לי שזה שיר פגז ושאני לא יעז להעביר את זה 

המוזיקאלי שלי  לאף זמר. מיד שלחתי את זה למפיק  

אהרל'ה נחשוני והוא מיד מעדכן אותי שזה השיר הכי טוב 

שהיה לי עד היום. חשבתי בתחילה שהוא צוחק עליי, ואז 

הוא אמר לי עוד משפט: "אני חייב להפיק את זה 

 בשבילך". 

"עצרתי את עצמי ושמעתי את השיר שוב ושוב 

והתחלתי להתחבר ומשם הכל היסטוריה. ומאז שהשיר 

יצא אין מקום שלא משמעים אותו, אין הופעה שלא 

מנגנים אותו ואין בית ספר שלא לקח את השיר כפזמון 

 בסוף שנה. 

 איזה סוג תגובות אתה מקבל מהציבור?

"אומר את האמת", אומר לנו פלד, "פחות מעניין 

אותי הקטע של התגובות מהציבור, אבל אני יספר לך 

סיפור מרגש שזה מה שבסופו של דבר נותן לי את 

הכוחות להמשיך הלאה להוציא ולייצר עוד חומרים 

 טובים.

מספר “,  "פנתה אליי אישה חולה במחלה הארורה 

אני מגיעה לבית ’ והיא אומרת לי:  ” לנו פלד בהתגשות,  

החולים שם הודיעו לי התפתחה אצלי המחלה הארורה. 

מיד אחרי ההודעה הזאת אני יורדת חזרה לאוטו כדי 

לנסוע הביתה, והשיר הראשון שהתנגן כשפתחתי את 

הרדיו היה 'אותו היום' מאותו יום ועד עכשיו לא היה יום 

שהשיר הזה לא ליווה אותי, ועכשיו, אמרה לפלד, אני 

מזמינה אותך לבית החולים שתשיר לי את זה בלייב 

בטיפול הכימותרפיה האחרון שאני עוברת במסגרת של 

 התוכנית טיפול שלי'.

"אני לוקח את הרגליים ופשוט נוחת אצלה בבית 

חולים וכולם שם בכו וצחקו ביחד. כי זה היה הסוף של 

 הטיפול שלה והיה זה סוג של סגירת מעגל. 

 "אלה הסיפורים שנותנים לי את הכח להמשיך.

"זה שיר שכתבתי בתקופת חודש אלול וכמו שידוע 

אף אחד מאיתנו לא מושלם וגם אני אישית רציתי לחוש 

את התחושה הזאת שלא תמיד אנחנו מושלמים אבל 

תמיד יש את המקום הזה שמחבק את כל הטעויות ומשם 

לעלות הלאה. מפה לשם השיר יצא בהשראה הזאת. 

 ובאמת השיר יצא לראש השנה ותפס תאוצה גבוה מאוד.

"וזה מה שאני שמח בשירים שלי", אומר לנו פלד, 

"שהשירים אינם שירים תקופתיים והפלוס הוא שאפשר 

להתחבר אליהם במהלך השנה שכל אחד יוכל להתחבר  

 בכל זמן ובכל רגע שרק הוא ירצה.
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שתף אותנו בסוד ההצלחה של 

ד  ו ס ה  מ ן  ח ל ה ו ם  י ל י מ ה ת  ב י ת כ

 הרקיחה?

ם  י ל י מ י  ת ש ש  י ש ת  מ א ה "

 : ם ה ו ב  ט י ה ה  ז ת  א ת  ו ר י ד ג מ ש

'סייעתא דשמיא'. כי באמת אתה 

יכול לשבת ולכתוב שיר ליידל ורדיגר 

ובסוף יצא לך שיר שלך בתוך עשרים 

דקות וזה יהיה השיר הכי טוב שלך. 

ומצד שני, אתה יכול לשבת על שיר 

של ארבעה חודשים ותוך כדי לנסות 

זה  ולשנות שם אבל  להוריד פה 

 פשוט לא עובד. 

מכאן אני תמיד לומד שהכל ” 

עניין של סייעתא דשמיא. כמובן 

שצריך את הידע הזה הבסיסי של 

מדגיש לנו פלד, “,  המוזיקאליות 

לדעת מה זה קצב, טונים ” ומפרט:  

ועוד רשימה ארוכה. בנוסף, אתה 

צריך לדעת למה אתה מתחבר וכיצד 

 לבטאות את זה בתוך השיר.

מוסיף לנו “,  "לדעתי הצנועה 

אדם מוזיקאלי צריך לבנות ” פלד,  

לעצמו את הדרך שהוא רוצה לצעוד 

בה. אני בעצמי הלחנתי כמה שירים 

במקום   -בתחילת דרכי אבל כיום  

הייתי משמיע   -שאני נמצא   לא 

אותם לשום אוזן בעולם, בגלל שזה 

היה עוד קודם שבניתי את הדרך 

המוזיקלית שלי ולפני שהתבשלתי 

 מספיק.

ר  י ו ו א ל ר  י ש א  י צ ו מ ה  ת א ש

 העולם לאיזה קהל יעד אתה מכוון?

"האמת שהקהל יעד שלי הוא 

משני הכיוונים: מצד אחד: יש את 

הישבשער'ס שאני מקבל מהם הרבה 

מאוד פידבקים, ומצד שני: אני עושה 

הופעות רבות בפני קהל יעד שהוא 

דתי וגם חילוני. וזה מה שמיוחד 

בשירים שלי שמחברים בין שלל 

 הסגנונות והזרמים. 

ל  ש ק  ל ח ב ו  נ ת ו א ף  ת ש

ההופעות שתופסות פרק לא קטן 

 בחיי המוזיקה שלך.

ה' כמה הופעות  "היו ברוך 

בחורף האחרון שהצליחו ורשמו 

'SOLD HAOT'   וכמובן שבקיץ הקרוב

אני מופיע כמעט בכל יום, בעיקר 

ן  במקומות סגורים כמו בתי מלו

קעמפים וכדו'. ומלבד חג הסוכות 

ו  י ש עכ מ ר  ב כ ות  נ נ וכ מת ב  ו ר ק ה

לחורף הופעות עם פתיחת קופות 

ש  מ מ ן  ו נ סג ב ים  ס י רט רת כ י כ מ ו

 מעניין שיהיה שווה להמתין.

מילה קטנה למלחין הצעיר 

ההוא שיושב על מיטת הקומתיים 

 ומתחיל להלחין שירים עם הגיטרה.

"תקשיב רק לעצמך. אל תנסה 

 להעתיק ואל תנסה להיות כמו".

 בדרך לאלבום?

"היום אנשים לא מוציאים 

ה  ק י ז ו מ ב ג  ו ה נ ה  כ כ ו  , ם י מ ו ב ל א

הישראלית בנוסף אף אדם לא קונה 

אלבומים וזו הסיבה שמוציאים רק 

 סינגלים ואת זה בדיוק אני עושה.

לסיום, שתף אותנו בחוויות 

האירוח בקעמפים בעולם הישיבות 

 אם ישנם?

ה  ז י  ל ש ל  ו ד ג י  כ ה ף  י כ ה "

“, להשתתף בקעמפים ישיבתיים 

מפתיע אותנו פלד. ומיד מסביר לנו 

בגלל שבסופו של דבר זה ” את דבריו,  

המקום שהגעתי משם, ובכללית אני 

 . ת ו ב י ש י י  ר ו ח ב ל ד  ו א מ ר  ב ח מת

והאווירה הכי טובה והמרשימה 

ביותר שמצד אחד יש שמחה גדולה 

ומצד שני רוממות הרוח וזה דבר 

מיוחד שקיים רק בקעמפים שבזמן 

א  קח את הכס לו וט  ני פש הזה א

אחורה מניח רגליים על השולחן 

 ומנהל שיח הכי פתוח שיש.

 מה מחכה לנו בעתיד?

"מחכה לכם בתחילת החורף 

שיר מיוחד שיקראו לו 'אחים' ואני 

מאמין שבסייעתא דשמיא זה שיר 

חדש שיאחד את כל העם ולא רק 

דתיים וחרדים אלא כל עם ישראל 

 יהיה מאוד מאוגד בתוכו.
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"הוא שיר בקונספט שלא עשיתי עד היום. פחדתי לעשות אותו כי הוא 

סגנון יותר קליל ופופ. אמנם בסופו של יום עם הגאונות של אהרל'ה נחשוני 

הצלחנו להעמיד שיר שהוא מצד אחד מאוד מרגש ואומנתי. ומצד שני הוא 

מאוד פופ קצבי וקליל. ואני חושב שיש בו קונספט שלא נעשה עד היום 

 במוזיקה החרדית ואת זה תוכלו לשמוע כבר בשיר עצמו.



 התופים
< התופים במערכות הזולות בדרך כלל 

מהגוני,  או צפצפה בנויים מעץ זול כגון
בעוד שתופים יקרים יותר עשויים מעץ 

שהם עצים חזקים יותר  או מאדר לבנה
וצלילם נחשב נעים יותר. ניתן למצוא גם 

תופים פחות קונבנציונליים, כמו אלה 
הבנויים מתערובת עצים או מפלסטיק. 

תוף הסנר יכול להיות עשוי מחומר אחר 
משאר המערכת ופעמים רבות הוא עשוי 

 מתכת.

< תופים אלקטרונים הם כלי הקשה 
אלקטרוני, הבנוי כמערכת תופים. 
הצליל איננו נוצר באמצעות ויברציה 
אקוסטית, כבמערכת תופים אקוסטית 
)רגילה(, אלא על ידי חיישנים 
אלקטרוניים, המתרגמים את עוצמת 
המכה לצליל התוף או המצילה 
המתאימים. הצליל המושמע בתגובה 

ממערכת  בדרך כלל הוא צליל שנדגם
תופים אקוסטית. מערכת התופים 
האלקטרונית בנויה בדרך כלל כאוסף 
משטחי גומי, פלסטיק או רשת, עגולים 
בדרך כלל, הממוקמים בדומה למערכת 
תופים אקוסטית. תופים אלקטרוניים 
מיוצרים על ידי מספר חברות, 

 וימאהה. רולאנד כשהידועות ביניהן הן

< על התוף מתוח עור, 
שעליו מכים. ישנם 

כמה סוגים של עורות 
שנותנים צלילים שונים 

וגם משפיעים על 
המקל, שפוגע בהם 

בצורה אחרת. עורות 
עשויים כיום מפלסטיק 

בעוד שבעבר היו 
עשויים מעור )ומכאן 
שמם(. ישנם עורות 

שקופים, עורות לבנים, 
עורות כפולים, עורות 

עם שכבת שמן פנימית 
 ועוד.

< לא רק סוג העץ קובע את צלילו 
ואיכותו של התוף. לעובי העץ 

משמעויות אקוסטיות רבות, גם לטפט 
שעליו. תופים איכותיים לרוב מחוברים 

למערכת בכמה שפחות מגע, כלומר דרך 
שלוש נקודות קטנות קרובות אחת 

לשנייה שמחוברות לזרוע. במערכות לא 
טובות יש צינור מתחת שחודר לתוך 

 התוף.



כבר כבחור ישיבה הוא היה יושב וכותב שירים. מגיל קטן המוזיקה הייתה 
זורמת בעורקים שלו ומשם הדרך קצרה. באמצע הדרך הוא פוגש 

ן נכנס לשם בכל הכח ועד היום הוא שם “את עולם הנדל
אבל יש לו מטרה אחת: לשמח את עם ישראל בדור 

הזה. מאז הוציא סינגלים רבים שהשיר הראשון שהולחן 
שירת ‘משם הדרך קצרה ל‘, אהבת חינם’מביניהם היה 

שיר ‘, ’שיר האחדות‘, ’אח שלי יהודי‘ ’הבקשות
ועוד להיטים שחתומים ‘ שיר הצדקה‘, ’השמחה

 על שמו.
 אישיות הרשת ומכונת הלהיטים 

 שוקי סלומון 
בראיון בלעדי ומיוחד, מציין נקודות מהעבר 

 מההווה ומהעתיד במסע חייו. מיוחד

 שהדור זקוק לאמונה ולשמחה יש אחד שדואג שזה יקרה דרך המוזיקה והשירה



ם  צאו אנשי ולא תמ כמעט 

כאלה בעולם. אנשים שמפנים זמן 

ומפנים את כל מה שרק עומד למולם 

ל  כ ת  ו ר מ ל  . ל א ר ש י ם  ע ר  ו ב ע

העיסוקים וכל מה שנמצא מסביב 

הוא תמיד דואג לעלות חיוך ושמחה 

ת  א  . ל א ר ש י ם  ע ל  ש ם  ה י נ פ ל  ע

מה  ג לחלק בכ דוא מחה הוא  הש

סוגים, אם זה שירים שהוא נוהג 

להוציא בעיתים תכופים, ואם זה 

באביזרי חיבור ואיחוד העם ואם זה 

תחרויות לבני הישיבות ובני התורה. 

בשורות אלה לא באנו להספיד אלא 

רק לספר לכם מה מחזיק מאחוריו 

אישיות הרשת שוקי סלומון. כל 

הדברים האלה גרמו איך לא שאין 

כמעט יהודי בארץ ובעולם שלא 

שמע את השם שלו באוזן באיזה 

 שהוא שלב בחיים.  

כעת הנושא שלשמו התכנסנו 

זה בעיקר המוזיקה שדרכה הוא 

מוצא לנכון להעביר את המסרים 

לעם ישראל ותוך כדי גם להוציא את 

החיוך והשמחה על פניהם וכמו 

שאמרנו גם אם זה בא על חשבון 

הזמן האישי והפרטי שלו. כיום הוא 

מופיע יחד בהופעות ענק בין ילדים 

 ובין מבוגרים. הכירו אותו והוקירו לו.

שלום שוקי. ספר לנו קצת על 

 עצמך.

"נולדתי בירושלים", משתף 

"לאחר מכן עברתי   , אותנו שוקי

להתגורר בבני ברק, ולאחר מכן חניתי 

ברמת גן. אולי לא כולם חושבים ככה 

אבל אני יהודי פשוט כמו כולם, 

למדתי בישיבה ברחובות של הרב 

כהנוביץ, אחרי זה למדתי בישיבת 

'עטרת ישראל' של הגאון הגדול רבי 

ברוך מרדכי אזרחי שליט"א ובשלב 

מסויים בחיים התחלתי להתעסק 

בעסק שהכי אהבתי בחיי והוא נדל"ן 

ש  י ם  וברוך הש כור,  התחלנו למ

 סייעתא דשמיא גדולה.

 חיים של מוזיקה

מאיפה נכנסה המוזיקה לחיים 
 שלך?

"אני מאוד מחובר למוזיקה", 

ד  מיוח ון ה שוקי בראי לנו  מר  או

, "תמיד אהבתי מוזיקה,  ל'תוים'

התחברתי לזה, תמיד ידעתי שגדולה 

מכוח  יותר  ם  מי כח השירה לפע

התפילה, דרך המוזיקה יותר קל לי 

להביע דברים, להעביר מסרים. דרך 

יותר קל לבקש,  המוזיקה הרבה 

 לשמוח, לרגש.

"תמיד הייתי מזמזם לעצמי 

ם  ש עליה מלבי ו נות  גי מנ ש  ברא

מילים, ואפילו בתפילות הייתי יושב 

ואחרי התפילה הייתי מנגן לעצמי 

ניגון משלי, כי תפילה היא  איזה 

שגורה בפי כל, ובתפילה לצערי לא 

תמיד אנשים מתכוונים למילים, 

ובשבילי כיוון שהייתי מחובר לשירה, 

אז המילים אצלי היו מקבלים יותר 

 משמעות יותר כוונה.

"כדי להמחיש את הדברים אני 

אצטרך לספר לך על השיר הראשון 

שלי שנקרא 'שירת הבקשות', אני 

אגלה לך סוד: את השיר הזה כתבתי 

לפחות חלק   25והלחנתי כילד בן  

מהשיר, משמים ובהשגחה עליונה 

צרפתי לשיר הזה את גדול הזמר 

חסידי חיים ישראל שנתן -המזרחי 

 . צבע קול שלו ייחודי מה ביצוע 

המילים היו רעיון שהגיעו לי מהנוסח 

זה  ובמקום   , מעש' מ 'הנני העני 

כתבתי 'הנני כעני בפתח'.  את השיר 

כמה  ציא ו להו ציתי  מיד ר הזה ת

שיותר מהר עבור עם ישראל והנה 

התגשמה משאלתי והשיר יצא ביחד 

 עם חיים ישראל.  

"לא חשבתי להתעמק בתחום 

המוזיקה", מודה שוקי בשיחה איתנו, 

"בחיי היום יום אני מנהל משרד ודי 

שנים   1-עסוק, מה שקרה זה שלפני כ 

 בערך נפתחו כל הרשתות החברתיות  

 שוקי סלומון במגוון אירועיםמאהבת חינם לבמה. 
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 , ו נ ל ש ר  ו ב י צ ב

י  ת ב ה א ד  ו א מ ו

לשתף, אני מאוד 

'ידידותי לסביבה' 

כמו שאומרים את 

זה, ושקוע מאוד 

בקטע של אהבת 

י  והתחלת ם,  חינ

ה  ב ר ה ף  ת ש ל

מוזיקה ומסרים 

על אהבת חינם, 

על אהבת השם, 

וכמובן רוב הדגש 

ד  י מ ת ל  ע ה  י ה

 להיות בשמחה.  

ם  י מ י ה ד  ח א ב "

ב  ל י  ת מ ש ש כ

ם  י ש נ א ה  ב ר ה ש

ם  י נ י י נ ע ת מ

י  ל ש ם  י פ ו ת י ש ב

ה  א ר נ כ י  ת י י ה

 . . . ין בנאדם מעני

י  ת ל ח ת ה ז  א

ת  א א  י צ ו ה ל

י  ל ש ה  י ג ר נ א ה

ת  ו מ ו ק מ ל

ת  מ ם בא שי שאנ

צריכים. התחלתי 

ם  י ר י ש א  י צ ו ה ל

ת  א ר  י ב ע ה ל ו

המסרים בדרכים יותר יצירתיות. 

 ומשם הכל היסטוריה.  

"שנה אחרי זה כבר כתבתי את 

אהבת חינם, השיר הזה הוא המודל 

שלי בחיים, אני חושב שאנחנו אחים 

ולא משנה כיפה כזו או אחרת או 

ישיבה כזו או אחרת, יש כל כך הרבה 

שנאה בעם ישראל שאי אפשר להבין 

ולהכיל את המצב הזה. הרי בסופו 

של יום אנחנו אחים ועברנו כל כך 

הרבה בחיים בכל הדורות, והשנאת 

חינם יכולה רק להחריב את הארץ 

שלנו. אם כולנו נהיה מאוגדים יחד 

 נוכל לנצח את כולם! 

"וזה מה שבאמת יצא", אומר 

לנו שוקי, "כתבתי את המילים האלה 

אחרי מה שחשבתי, אני לא אשכח 

את היום הזה יום לפני יום הכיפורים 

ובלילה אחד כל  שישבתי לכתוב 

 המילים היו מוכנות.  

"את השיר עצמו זכיתי להלחין 

ביחד עם יונתן שינפלד שגם הוא 

אהב כל כך את השיר הזה ורצה לשיר 

את זה, ובאהבת חינם גדולה הבאתי 

לו את השיר הזה ואני חושב שהוא 

באמת הכי מתאים לשיר את זה. וב"ה 

השיר יצא ונהפך ללהיט ותפס בכל 

מקום ואף זכה בתואר 'שיר השנה' 

 בכמה מקומות.  

"לאחר שראיתי שהשיר הזה 

ת  גם תפס אז התחלתי לכתוב א

 . מזמור לתודה אותו גם ביצעתי

חשבתי שכל בוקר צריך להגיד תודה 

לרבונו של עולם על הטוב וגם על מה 

שלא, הסגנון כתיבה הוא בשפה של 

היום, ולאחר שהשיר יצא זכיתי והוא 

 שימח את עם ישראל.  

 האם תרצה אי פעם להיות זמר?

"אני לא יודע אם ארצה להיות 

ת  צו שוקי בנחר לנו  מר  ", או זמר

ומשאיר פתח קטן של אופטימיות, 

"אבל חשוב לי שהשירים האלה 

יעבירו את המסר, ולכן גם התחלתי 

לשיר עם אמנים אחרים מהשורה 

 הראשונה.  

 מאחורי הקלעים

שני שירים שמאוד מסקרן מה 

ר  י ש ם  ה ו ם  ה ל ש ה  רא ש ה ה ור  מק

 החתונות ושיר הצדקה. 

"את שיר החתונות הלחנתי 

מתנה לחבר ושותף שלי מייקל כפלין 

שהתחתן, ורציתי להעניק לו מתנה 

מקורית לחתונה וזה מה שחשבתי 

לנכון לעשות משהו שיזכרו תמיד. 

השיר התבשל יחד עם שמוליק ברגר 

ה  ר ו ש ה מ י  נ ו ר ט ק ל א ה ן  מ א ה

הראשונה שקיימים כיום והעיבוד 

נעשה ביחד עם דיויד טוייב. לשם 

 ביצוע השיר בחרתי את הראפר 

השיר הראשון 
שלי שנקרא 

'שירת הבקשות', 
אני אגלה לך סוד: 

את השיר הזה 
כתבתי והלחנתי 

 01כילד בן 
לפחות חלק 

מהשיר, משמים 
ובהשגחה עליונה 
צרפתי לשיר הזה 

את גדול הזמר 
חסידי -המזרחי

חיים ישראל שנתן 
ביצוע ייחודי 

מהצבע קול שלו. 
המילים היו רעיון 

שהגיעו לי 
מהנוסח 'הנני 
העני ממעש', 

ובמקום זה כתבתי 
 'הנני כעני בפתח'.  

 איינהורן עם מנחם טוקר.זה דבר שאני שמח בו. 
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החרדי ניסים בלאק שנתן המון 

 צבע וסגנון ייחודי לשיר.  

"וכיום אני קוטף את הפירות 

 25-20וזוכה לראות כל יום לפחות  

סרטות של  שולחים ה חתונות ש

 ריקודים מיוחדים לצלילי השיר. 

"ולגבי שיר הצדקה", ממשיך 

לפרט לנו שוקי, "השיר נכתב בגלל 

שהבנתי שאנחנו בדור שצרכי עמך 

מרובים, ולילה אחד התקשרו אלי 

כמה מצ'ינגים וזה קצת הציק לי אז 

אמרתי לעצמי מה אתה כועס זה 

זכות לתת, זה מעלה גדולה לקיים את 

 מצוות הצדקה.  

"את הלחן לשיר שלח לי בחור 

בשם ישראל רפופורט שפגשתי אותו 

ת  ו ר ח ת ל  ש ם  י ע ל ק ה י  ר ו ח א מ ב

המלחינים, כבר בפעם הראשונה 

ששמעתי את הלחן מיד התחברתי 

אליו ובחרתי לכתוב מילים על הלחן 

ר  ס מ ם  כתבו ה שנ ם  ילי מ זה, ה ה

לחשיבות מצוות הצדקה, שרק על 

מצווה כזו אומר הקב"ה 'בחנוני נא 

 בזאת' זה מצווה חשובה וגדולה.  

"ולצורך ביצוע השיר הזמנתי 

את הזמר בני פרידמן שמצדו התחבר 

מאוד לשיר, השמעתי לו את זה 

ן  ו ל מ ב ד  ח י ו  נ י י ה ש ת  ו נ מ ד ז ה ב

בירושלים והוא מאוד התחבר לזה 

 בפרט שאין הרבה שירים על צדקה.  

"את החלק של הצילומים", 

משתף אותנו שוקי, "אני צילמתי את 

הקליפ בארץ והוא בניו יורק וחיברנו 

את זה יחד והתוצאה היא מתבקשת, 

ברוך ה' יצא שיר מיוחד שהעביר את 

המסר של מעלת הצדקה כמה היא 

 חשובה"  

 לא תחביב ולא מקצוע

איך אתה לוקח את המוזיקה 

 כתחביב או כמקצוע?

"זה לא תחביב ולא מקצוע, זה 

חלק מהחיים שלי האישיים. אני 

אהבתי מוזיקה ואני אוהב מוזיקה, 

ויותר מזה מוזיקה בשבילי זה כמו 

אוכל. במקביל לכל הדברים אני שר 

ל  כ ש ל  ד ת ש מ י  נ א  . ה ב ר ה ן  ג נ מ ו

סיטואציה בחיים תתורגם לשירה. זה 

גם לא לוקח ממני המון מאמצים 

וכוחות כי ברגע שאני חי את זה יש לי 

כבר את הכוחות לעשות את מה 

 שצריך.

ו  ן", אומר לנ "צריכים להבי

שוקי, "המוזיקה מחברת בין אנשים, 

ל  כ ל ה  פ רו ת ם  ג א  י ה ה  ז ק  ר א  ול

המחלות. אדם חולה ששרים לידו 

י  נ מ י ס ת  ו א ר ה ל ל  י ח ת מ א  ו ה

ם  ע פ ל  כ ב ש  ג ר מ ה  ז ו ות  א פ ר הת

 מחדש.

סוד 
 -ההשקעה

 דרך אמיתית

ו  נ ת ו א ף  ת ש

ה  ע ק ש ה ה ד  ו ס ב

 בקליפים.

ה  ש ע מ ל "

א  מ ל ע ב ו  נ ח נ א

דשיקרא", אומר לנו 

"והקליפים   , שוקי

ם  י ע ק ש ו מ ה

והיצירתיים זה מה 

ת  א ך  ש ו מ ש

האנשים אין ברירות 

ו  נ ח נ א  . ת ו ר ח א

עושים את זה עם 

האנשים הכי טובים 

א  ל ש ע  ו צ ק מ ב

ן  מ ז ה מ ם  י כ ס ו ח

שלהם ומשקיעים 

ם  י צ מ א מ  , ם י פ ס כ

וכוחות. גם אם היינו 

צריכים להשכיר את 

אצטדיון 'בלומפיד' 

בשביל צילומי קליפ 

 היינו עושים את זה. 

 

"את השיר 
עצמו זכיתי 
להלחין ביחד 
עם יונתן 
שינפלד שגם 
הוא אהב כל 
כך את השיר 
הזה ורצה 
לשיר את זה, 
ובאהבת חינם 
גדולה הבאתי 
לו את השיר 
הזה ואני חושב 
שהוא באמת 
הכי מתאים 
לשיר את זה. 
וב"ה השיר 
יצא ונהפך 
ללהיט ותפס 
בכל מקום ואף 
זכה בתואר 
'שיר השנה' 
 בכמה מקומות.
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 יחד עם אריק דביר‘ עד דלא ידע‘בצילומים ל



ל  י ב ש ב ל  כ ה ה  ש ע נ

שהמסרים יעברו ויכנסו בדרך 

הטובה ביותר לשלל הציבור 

 בארץ ובעולם.

 שיר שנולד 
 בחלום הלילה

שתף אותנו בסיפור שלא  

 תשכח אותו לעולם.

א  ב ח ת מ י  ת ח ת מ א ב "

ו  סיפור נדיר", משתף אותנ

שוקי. "בקרוב מאוד אני עתיד 

להוציא שיר עם אחד האמנים 

הגדולים ביותר שיש במוזיקה 

בארץ ובעולם. ומאחורי השיר 

 הזה ישנו סיפור מעניין:  

ת  פ ו ק ת ב ה  ז ה  י ה "

הקורונה. ואת השיר 

הזה חלמתי ממש. 

אני רואה את עצמי 

ם  לבית חולי מגיע 

לשמח ושראיתי את 

החולה יושב ושר לי 

ם  זה ע את השיר ה

ד  י מ  , ה ר ט י ג

י  ת ר ר ו ע ת ה ש כ

רשמתי והקלטתי את 

ה  כ מ ב ד  י מ ן  ח ל ה

ש  מ מ י  נ א  , ת ח א

מרגיש שהשיר הזה 

 נשלח לי מלמעלה. 

 מתי זה יצא? 

"בחודש אלול בעז"ה. 

זה מתחבר למילים 

אבינו מלכינו שלח רפואה שלימה... 

אפשר למצוא הרבה קטעי תפילה 

 בשיר.  

 חשבת על להוציא אלבום?  

"אני לא חושב למתג את עצמי 

באלבום, בנוסף שבסופו של דבר יש 

סינגלים, אז תאסוף אותם   22לי כבר  

 לאלבום.  

 לסיום, מה מחכה לנו בעתיד? 

"האמת שאני לא מתכנן את 

העתיד, זה הכל דברים שנעשים 

מתוך החיים אני לא רץ ועובד על זה, 

כשזה מגיע מתוך סייעתא דשמיא זה 

 פשוט מגיע. 

"והעיקר", מסיים שוקי את 

הראיון, "שיהיה רק שמחה ואהבה 

 בעם ישראל"!
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"זה לא תחביב ולא 
מקצוע, זה חלק 

מהחיים שלי האישיים. 
אני אהבתי מוזיקה ואני 

אוהב מוזיקה, ויותר 
מזה מוזיקה בשבילי זה 

כמו אוכל. במקביל 
לכל הדברים אני שר 

ומנגן הרבה. אני 
משתדל שכל 

סיטואציה בחיים 
 תתורגם לשירה. 



 < לחצו כאן >
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הוא חלם להיות זמר אך לא האמין 
שזה יקרה כל כך מהר ובכזאת רמה. 

כדי ‘ שלישי’הוא היה נעדר מסדר 
להופיע באירועים. אבל כיום לא 

תמצאו יום אחד פנוי לאירוע 
בחודשים הקרובים. ואין תקופה בלי 

 הפקה מוזיקלית מפתיע מצידו.
 הכירו אותו 

 הזמר אבי מן 
שערב ערב חורש באולמות ברחבי 

הארץ ונעשה לשם דבר בעולם 
הישיבות | הזמר שהקול עשה 

 בשבילו את הכל



הוא כבש את עולם הישיבות, 

מידי יום הוא חורש את הארץ לארכה 

ולרחבה, הוא זכה גם לקול פעמונים 

נדיר מאי פעם. הוא ידע לנצל ולכוון 

י  והר ן  כו הנ ון  ו כי ל את הקריירה 

ם  כי י תאר ן  י וא מעט  כ  : צאה התו

ת  ו כ ז ב ה  ז ו  . ת ו נ ו ת ח ל ם  י י ו נ פ

ההשקעה המריבית שהוא מביא על 

הבמה מידי יום. "אני מכניס לעצמי 

כל יום לראש שזה האירוע הראשון 

שלי", כך הוא תיאר לנו על החתונות 

 בהם הוא מופיע מידי יום.

א  צ שי ש  ד גל ח נ י ס ת  רא לק

בתקופה הקרובה, ובסגירות אחרונות 

לקראת אלבום הבכורה הזמר אבי מן 

נתפס לראיון בו הוא מדבר על הכל: 

על חייו המוזיקלים, על סגנונות 

המוזיקה ועל התחושות של כל זמר 

 ויוצר.

ספר לנו על עצמיך, איך אתה 

 נכנס למוזיקה?

ת  א י  ב א ח  ת ו פ  , " ת י ש א ר "

ת  ו י ה ל י  ת מ ל ח ד  י מ ת "  , ן ו י א ר ה

מוזיקאי או יותר נכון להיות זמר, זה 

תמיד היה החלום שלי. אני זוכר את 

עצמי עוד בגיל ילדות שומע את 

יעקב שוואקי, פרחי מיאמי, פרחי 

לונדון, אברהם פריד, ומ. ב. ד. אלה 

ד  ותמי ם  גדלתי עליה ש ם  מרי הז

 חלמתי להגיע ולהיות במקום שלהם. 

ם  ו ל ח ל ל  י ב ק מ ב ו ף  ס ו נ ב "

העתידי שהיה לי, היה משתדל בכל 

אירוע משפחתי לעלות לשיר, למרות 

ל  ב א י  ע ו צ ק מ י  כ ה ה  י ה א  ל ה  ז ש

 אהבתי את זה.

התחלתי כבר להופיע   24"בגיל  

באירועים שהגיעו מפה לאוזן דרך 

החברים שהכירו אותי וכל זה היה 

באופן לא רשמי מהסיבה שהייתי 

ת  כדי לצא ו שיבה,  גיל בי בחור ר

לאירועים הייתי צריך לחמוק מסדר 

ר  ב ע ל י  י ד ע צ ם  י ש ל ו י  ש י ל ש

האירועים. כך המשכתי עד שאט אט 

התחלתי להכיר ולהתחבר לעוד ועוד 

מוזיקאים ואנשי התעשייה המוכרים 

 ביותר.

כיתי ומשמיים הכרתי   11"בגיל  

את המנהל האישי שלי פנחס בן 

ר  ת ו י ל  י ח ת ה ק  ס ע ה ז  א  , ם י א נ

להתחמם והחלו להיות לי יותר ויותר 

ה  א ל ה נו  כ ש מ ה ם  ש מ  . ם י ע ו ר אי

והקלטנו את הסינגל הראשון שלי 

'לשמח כלה' שהלחינו ועיבדו הצמד 

 אלי קליין ואיצי ברי.

 

בוא נתחיל על העבודות של 

הסינגל 'באמונה', ספר לנו על מאחורי 

 הקלעים.

"את הסינגל באמונה קיבלתי 

'ב",  ממלחינה שמתגוררת בארה'

מספר לנו אבי, "היא הלחינה להיטים 

לכמה מהגדולים בחו"ל, כשהבולט 

שבהם הוא הזמר בני פרידמן. את 

הלחן עצמו היא שלחה לפנחס והוא 

. על  לי שאשמע אותו שלח  כבר 

הפעם הראשונה שהאזנתי לו בקשב 

רב התחברתי מאוד לשיר הוא מולחן 

בסגנון פופ וחובה בתוכו מסר גדול 

ה  ת ו בא ו  , ך בר ת י  ' בה נה  ו מ א על 

ר  י ש ר  ח א ב  ר ן  מ ז י  ת ר ת ה  פ ו ק ת

שמדבר על אמונה. בסופו של דבר, 

הלכנו עם השיר לצמד העל קליין & 

ברי שעשו עבודה מצוינת נקיה 

ואיכותית במיוחד. משם עשינו את 

צל  התחנה האחרונה שהייתה א

 שרולי ברונכר שם כבר כתבנו תסריט 

 מן עם אברהם פרידמקטנות הוא היה מתנגן לי באוזניים. 
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 לקליפ ומשם היסטוריה.

על איזה סגנון מוזיקה את גודל 

 בילדות?

"בבית שלנו היה מתנגן רוב 

הזמן שירים ישראליים וחסידיים, 

היה גם מזרחי מידי פעם אבל זה היה 

ממש שולי. בשולחן שבת היינו שרים 

את כל סגנונות המוזיקה ממרוקאית 

ועד חסידי. אבל בתוכי פנימה אני 

מתחבר יותר למוזיקה החסידית ולא 

סתם מוזיקה חסידית אלא המוזיקה 

האוטנטית של פעם. אבל עדיין גם 

המוזיקה החסידית החדשנית אני 

 מתחבר.

יש לך איזה סיפור שתפס אותך 

 בתקופת הקריירה שלך?

"יש סיפורים רבים שרובם 

בעיקר מרגשים", מספר לנו אבי, 

"ובאמת, כל אירוע בשבילי זה מעמד 

מרגש בפני עצמו. בחיי היום יום יוצא 

לי להופיע אצל חולים ובארגוני חסד 

 לעיתים דחופות.  

י  ו אב לנ מר  או  , " ר כ ז נ י  "אנ

ה  י ה "  , ם שי ו ג י ר ות  א מל ו  י נ פ ש כ

לאחרונה בחור שהופענו אצלו פעם 

כה  אחת, ולאחר תקופה לא ארו

המשפחה התקשרה להגיד שהוא 

כבר במצב לא טוב ושהוא הוצרך 

להתאשפז בבית חולים. אני שמעתי 

את הסיפור מיד לקחתי את התזמורת 

 . ד ל י ה ר  ב ע ל י  י מ ע פ ת  א י  ת מ ש ו

כשהגענו אליו הוא היה נראה ממש 

ו  לי תי א ני פ ם  ש פה ל מ ב.  טו לא 

ואמרתי לו "יצחק איזה שיר אתה 

ר  י ש ה ת  א י  ל ר  מ א א  ו ה  " ? ה צ ו ר

כשהתחלנו לשיר אותו ראיתי פתאום 

שהוא מתחיל לקבל חיות והוא נראה 

הרבה יותר טוב ממה שהיה רגע לפני. 

לצערי אחרי שבועיים הוא נפטר. 

הרגעים הללו זה מה שמזכיר לי שאני 

ולא באתי רק לעשות  בשליחות 

 קריירה.

איך זה לשמח בחתונות ערב 

 ערב? שתף אותנו בתחושות.

"יש כאלה שיגידו מה לא נמאס 

ע  י ג מ ם  ו י ל  כ ת  מ א ב ה  ת א  ? ך ל

מרוגש?", אומר לנו אבי, "אז אני 

חושב שמי שיצא לו לראות אותי יום 

אחרי יום באירוע יבין את זה, אני חי 

ונושם מוזיקה יותר מזה המוזיקה 

זורמת לי בדם. ושאני עומד בחתונה 

 ורואה אנשים שמחים ומתרגשים 

 

 מן בצילומיםמוזיקה צריכה לבוא ממקום טהור. 
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 מן בראיון רדיופוניזה שיקול נכון. ‘ סינגל רדיו’



י  ל בי בש זה  ה  ר שי מה

שווה הכל, ולכן אני משתדל 

ת  א י  ל ס  י נ כ ה ל ע  ו ר י א ל  כ

ר  ב ו ד מ ו  ל י א כ ה  ש ו ח ת ה

באירוע הראשון שלי. אני גם 

ה  ל כ ו ן  ת ח ש י  מ צ ע מ ן  י ב מ

שמביאים אותי הם בטוחים 

שאני יעשה להם את הערב 

הכי שמח שאפשר בגלל שזה 

היום הכי שמח בשביליהם, וזה 

ת  שליחו ש  גי מר י  שאנ מה 

ר  כ ו ז ד  י מ ת ן  ב ו מ כ ו  . ש מ מ

ה  כ ז א ש ת  ו ו ק ל ו ל  ל פ ת ה ל

לעשות רק טוב עם הכישרון 

 שהשם נתן לי.  

 

ת  א ה  א ו ר ה  ת א ן  כ י ה

 המוזיקה החסידית בעתיד? 

"צופה עתידות אני לא. 

אבל אני מתפלל שהמוזיקה 

הזאת תבוא ממקור טהור מלב 

ר  ת ו י ש ה  מ כ  , ד ח א ל  כ ל  ש

מוזיקה חסידית וטהורה, וגם 

אם לא חסידית, העיקר שיהיה 

מוזיקה שמקורה בקדושה 

ובטהרה. כי בסופו של דבר גם 

מוזיקה שמחברת בין אנשים 

 זה מוזיקה טובה.  

 

כיום ישנם מספר סגנונות 

של עיבודים כשהעיקריים 

הם אלקטרוני ועיבוד לייב 

 למה אתה יותר מתחבר? 

 , " ת מ א ה ת  א ך  ל ר  מ ו א "

אומר לנו אבי, "יש שירים 

שמתאים להם עיבוד לייב 

ויש כאלה שמתאים להם 

אלקטרוני, זה תלוי בסגנון 

ה  מ ר ב ם  ג ו  , ן ח ל ה ל  ש

י  נ א ם  י מ ע פ ל ת  י ש י א ה

ב  י י ל ד  ו ב י ע ף  י ד ע מ

ולפעמים אני יעדיף את 

יודע  האלקטרוני כי אני 

 שהוא יעשה את כל השיר.  

הבנתי שאתה הולך להוציא 

 שיר חדש, תספר לנו עליו.

ם  ג ו ר  י ש ה ל  ש ן  ו י ע ר ה "

הקליפ עצמו משדר לנו 

שלא משנה איפה ומתי, אם 

אתה יהודי תמיד אתה יודע 

למי לפנות. וזה לא משנה 

צא  מ נ צב אתה  מ זה  באי

ובאיזה שלב בחיים אתה 

 נופל.  

"הקליפ מספר", חושף לנו 

אבי מעט פרטים מתוכנו 

של הקליפ, "על אדם שנמצא במצב 

גרוע ובמעשה חסד אחד קטן גיע 

הגיע האדם שפתאום הוקיר לו טובה 

והעלה אותו חזרה לתלם ובאמת הוא 

 . ח י ל צ ה ו ם  י י ח ב ה  א ל ה ך  י ש מ ה

יגרום לאדם  בשבילי אם הקליפ 

ה  ב טו כל ל ה ש ן  י מ א ה ול ע  מו ש ל

ושתמיד יכול להיות יותר טוב והיה 

 זה שכרי.  

 

עם איזה זמר יש לך שאיפות 

 להופיע?

ר  ת ו י א  י ה י  ל ש ה  פ י א ש ה "

אישית", מפתיע אותנו אבי, "אבל 

באמת אני אשמח להופיע עם כולם 

ך  מתו את הקהל  ש  ג ולר מח  ש ול

שמחה אמיתית ולא מתוך גאווה. 

בשבילי, כל זמר ששר מהנשמה אני 

 אשמח לעשות איתו דואט.  

כיום זמר שמוציא סינגל לפני 

שהוא דואג שזה יתאים לאוזניים שלו 

הוא צריך לדאוג שהשיר יהיה 'שיר 

 רדיו' איך אתה רואה את זה מבחוץ? 

"אני מבין את התהליך הזה. 

ואכן זה דבר נכון, אני אישית גם כן 

נמצא במקום הזה, יש סינגל רדיו ויש 

שירים לחתונות ואירועים. קרה לי 

 לא פעם אחת שהייתי צריך לשבת  

אני יכול לומר לך 
שהיום הפקה של 
סינגל זה הוצאה 

יקרה מאוד בנוסף 
להרבה כאבי ראש, 
וזה לא כמו שכולם 

חושבים לחן 
הקלטות וסיימנו 
את הסיפור זה 

הרבה מעבר לכך. 
אנשים צריכים 

להבין שבכל סינגל 
או קליפ שיוצא יש 
השקעה של חיים 
 שלמים מאחורי זה.

 ב“תוים | חודש אב תשפ

 מן בצילומים לסינגל החדשהפתעות רבות במהלך החורף.  



ק  ו ד ב ל ו  י ד ר ה ת  ל ה נ ה ם  ע

שהסינגל לא יהיה מידי ארוך ואם 

 צריך אז גם לשנות עיבוד.  

אתה אומר לעצמך: הגיע הזמן 

 להרים גם הופעות? 

"אני נותן להשם לעשות מה 

שטוב לי", ממשיך אבי בקו האמונה 

שלו, "אני לומד מוזיקה ומשתדל בכל 

זמן שיש לי להתעסק בזה ומשם ה' 

כונה. אבל  הנ ו בדרך  ן אותנ ו כו י

לדעתי, החתונות האלה מידי יום זה 

הדרך הנכונה ביותר להופעות. לא 

היה לי חלום להיות זמר חתונות אבל 

זה דרך שצריך לעבור אותה. בעזרת 

השם יבוא היום ואני יגשים את 

 החלום.  

 בדרך לאלבום? 

"חד משמעית כן", אומר לנו 

אבי "יש לנו אלבום כמעט שלם 

מוכן מבחינת הלחנים, לגבי הדד 

ליין )זמן הוצאת האלבום( הכיוון 

הוא יותר לסוף החורף בעזרת 

 השם. 

ב  ש ו ח ה  ת א  , ך ת ע ד ל

שאלבום זה דבר שיכול להוסיף. 

ץ  מ א מ ה ל  כ ת  א ל  ל כ ב ה  ו ו ש

 והכספים? 

"אם כבר דיברנו על הופעה, אז 

כשאתה רוצה להגיע להופעה אתה 

חייב להגיע עם הכרטיס ביקור שלך 

ואלבום זה הכרטיס ביקור הטוב 

ביותר עבור הופעה. בנוסף לזה 

להוציא אלבום אלבום זה היח"צ הכי 

 מבורך שיש היום. 

מה דעתך על התופעה שזמרים 

ה  ז ו ה,  ר ו סח ה ת  א ם  קי פ ס מ לא  ש

מתבטא בהוצאת סינגל פעם בשנה 

 במקרה הטוב? 

"אני לא יודע בדיוק לומר לך 

מה קורה אצל אחרים", אומר לנו אבי, 

"אבל אני יכול לומר לך שהיום הפקה 

של סינגל זה הוצאה יקרה מאוד 

בנוסף להרבה כאבי ראש, וזה לא כמו 

שכולם חושבים לחן הקלטות וסיימנו 

את הסיפור זה הרבה מעבר לכך. 

אנשים צריכים להבין שבכל סינגל או 

קליפ שיוצא יש השקעה של חיים 

 שלמים מאחורי זה. 

ם  נ ש י ם  י מ ע פ ל "

אנשים שידם קלה על 

המקלדת", אומר לנו 

אבי בטון נמוך, "אני 

אישית החלטתי 

א  ו ר ק ל א  ל

ל  ל כ ו ל  ל כ

אף תגובה, 

ה  ב י ס ה מ

י  נ א ש

ה  ש ו ע

ה  מ

ב  ו ט ש

י  ד כ י  ל

ת  א ח  מ ש ל

 , ל א ר ש י ם  ע

ולכן חשוב מאוד 

שאנשים יתחילו 

להבין מה עומד 

מאחורי כל הפקה 

שיוצאת ובעיקר 

 להעריך.

"וזה הסיבה 

העיקרית", מסכם 

אבי את התשובה, 

ל  ק ה  ז כ א  ל ש "

ל  ג נ י ס א  י צ ו ה ל

ש  ד ו ח ל  כ ש  ד ח

 חודשיים.

ה  מ ם  ו י ס ל

 מחכה לנו? 

"כמו תמיד", 

אומר אבי בחיוך, 

ה  ק י ז ו מ ה  כ ח מ "

טובה ואיכותית. 

ל  ג נ י ס ד  ו ע ש  י

י  נ א ש ף  ר ו ח ל

מאמין שנצלם לו 

קליפ מושקע כמו 

שצריך. והנה כך 

נגל  סי סקופ במיוחד בשבילך: ה

החדש יהיה בלחנו של אלי לאופר. 

שיר חופה שלפי החושים המוזיקלים 

שלי מדובר בסינגל הכי טוב שיצא לי 

 עד היום".

 ב“תוים | חודש אב תשפ

על הפעם 
הראשונה שהאזנתי 

לו בקשב רב 
התחברתי מאוד 
לשיר הוא מולחן 
בסגנון פופ וחובה 
בתוכו מסר גדול 
על אמונה בה' 
יתברך, ובאותה 
תקופה תרתי זמן 

רב אחר שיר 
 שמדבר על אמונה.
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י  "הודעה משמחת לכלל בנ

הישיבה", מקדימה מודעת ענק את 

י  ל כ י ה ב ש  ר ד מ ת  י ב ל ה  ס י נ כ ה

הישיבות ממש בימים אלה. "הננו 

שמחים להודיע שלאחר שנה מגיעת 

ת  ני וח ר ות  על הת ו ען  ג י טי ש של 

וכמידי שנה גם השנה קעמפ בין 

הזמנים יתקיים בימים כך וכך". אבל 

ת  ו ר ו ש ה ת  א ס  פ ס פ ל ר  ש פ א י  א

הבולטות בעמוד: "בע"ה תתקיים 

 תוכנית מוזיקלית כמיטב המסורת". 

ם  י פ מ ע ק ה ת  נ ו ע ת  ו ב ק ע ב

שיוצאת בימים אלה, ימי בין הזמנים 

אב יצאנו לבדוק עם כלל הגורמים 

ת  ו י נ כ ו הת ל  ע ן  י י נ ע ב ם  י ר ו ע מ ה

י  מ י ב ת  ו ש ח ר ת מ ה ת  ו י ל ק י ז ו מ ה

הקעמפ בעולם הישיבות ובשנים 

י  ת ל ב ק  ל ח ל ו  כ פ ה נ ת  ו נ ו ר ח א ה

מתפשר בין בני הישיבה שמביעים 

את רצונם לערוך תוכנית מוזיקלית 

 מושקעת מאשר ללכת לאטרקציה.

א  ל ש ם  י א ר ו ק ה ת  ב ו ט ל

י  ד כ ת  ו ב שי י ה ם  ל ו בע ם  י א צ מ ת מ

הצורך, נחלק את עיקר התוכניות 

 המוזיקליות בקעמפים לכמה חלקים:

מסתבר שתוכנית ה'קול הבא' 

איננה הייתה ראשונה בחיפוש אחר 

הזמר החסידי הבא. בבדיקה קצרה 

ב  ו ר ק י  נ פ ל ש ת  ו ב י ש י ה ם  ל ו ע ב

לעשרים ושלושים שנה עולה שבימי 

הקעמפ הייתה משולבת תחרות 

שירה בין כלל הבחורים. פעם חברי 

השופטים היו צוות הישיבה ואט אט 

שהתפתחו העניינים ובני הישיבות 

התחברו לתוכניות המוזיקליות הללו 

גם שודרגו חבר השופטים והחלו 

זיקה  להביא אנשי תעשיית המו

כשהבולטים שבהם: הזמר דוד בן 

ארזה, יובל סטופל, דוד אכילביץ, 

ישראל לובין, פיני רוטשטין ארהלה 

נחשוני, אלי פרידמן ואודי דמארי. 

השמות האלה אולי חלק מרשימה 

ארוכה של חברי שופטים שממלאים 

את הכסאות מידי שנה אבל, כאמור 

הם המבוקשים מבין שאר הברנז'ה 

 המוזיקאית.

התוכנית הולכת כך: בכל ועד 

עושים סוג של בחירות כך שיהיה 

נציג לכל ועד ברמה מוסכמת על רוב 

הועד. התוצאה: מופיעים בתחרות 

שישה בחורים בערך בליווי קלידן וכך 

ף  ו ס ב ש ך  כ ת  ו ר ח ת ה ת  ע צ ב ת מ

המנצח הוא 'כוכב הקעמפ' המדובר 

ביותר. כמובן מתנה או משהו בכיוון 

 לא נותנים.

זו מקובלת במספר  תוכנית 

גדול של ישיבות, הן בצד הליטאי והן 

בצד הספרדי. לעומת זאת, ישנם 

מספר ישיבות שמתנגדים בכל תוקף 

למהלך וכמה שפחות רוצים להכניס 

אווירה תחרותית בענייני מוזיקה 

בימי הקעמפ שחלילה לא 

 יצאו דברים מהקשרם.

 ב“תוים | חודש אב תשפ

 
 )לב(‘ יסודות התורה’ממראות ההכנות לתחרות המוזיקה בישיבת 



ם  ל ו ע ב ם  י ל ג נ י ס ה ת  ע פ ו ת

הישיבות אינה דבר חדש כלל וכלל. 

במחנות הנופש בחוץ לארץ במשך 

שנים רבות נוהגים להוציא בכל מחנה 

קיץ סינגל חדש בעיקר בחסידות גור 

בעלזא וכיו"ב, הסינגלים שיוצאים 

מתחת ידיהם עוברים השקעת ענק 

של אלפי שקלים בביצועם של גדולי 

 הזמר מחו"ל. 

בחסידות חב"ד גם כן כל שנה 

במסגרת קעמפ שנקרא 'גן ישראל' 

מידי שנה מוציאים סינגל המלווה 

ת  ו א מ ר  ו ב ע ע  ק ש ו מ פ  י ל ק ב

 המשתתפים במחנה.  

לאחרונה נכנס מושג הסינגל 

קעמפ לתוככי עולם הישיבות והוא 

גם מחוץ  שובר שיאים והאזנות 

למשתתפי הקעמפ. ניקח לדוגמה את 

ה  ל ח ה ש  ' ד ו מ ל ת ה ר  א ב ' ת  ב י ש י

להוציא סינגל קעמפ החל משנה 

שעברה. סינגל שכלל סלנג שתפס 

היטב בתוך חדרי הישיבה והביא 

ה  י ד מ ה י  צ ו ר ע ב ת  ו נ ז א ה י  פ ל א ל

וחשיפות ענק בכלל אתרי המוזיקה 

בתור פריצת דרך בעולם הישיבות 

שמחפש בכל פעם כיצד להתחדש 

מוזיקאית בימי הנופש. השנה גם כן, 

 , בה שי הי מ ם  מי ור ג ו  לנ ם  רי ס מו

שמצפה סינגל קעמפ חדש וקייצי 

שילווה בסלנג מרענן וחדש לכבוד 

 הקעמפ שיערך כמידי שנה במירון.

בישיבת אורייתא הירושלמית 

גם כן מידי שנה מוציאים סינגל 

קעמפ מושקע במיוחד שעל הלחן 

רשום ידיד הישיבה בעל המנגן מאיר 

יענקי   -אדלר, על הביצוע והקולות  

 -לנדאו ושלומי שפירא, ועל העיבוד  

מוישי מנדלסון. וככה זה מתנהל מידי 

 שנה מסודר ומאורגן.

א  ו ה פ  מ קע גל  נ סי ה ת  ר מט

ליצור חיבור אחיד ואווירה דומה 

בכלל מקומות הבילויי שהבחורים 

דורכים בימי הקעמפ. כך שבכל מקום 

ומקום הצוות נוהג להשמיע את 

הסינגל וכאמור, ללא ספק הסינגל 

מכניס אווירה חדשנית ואחרת לגמרי 

ממה שהורגלו בני הישיבות וזה מה 

שמביא להאדה ענקית ועדיפות 

ב  ו ט ל  ג נ י ס ב ה  ע ק ש ה ל ה  נ ו י ל ע

ואיכותי, ומאידך שיכלול בתוכו סלנג 

קייצי ומרענן שילווה את הקעמפ 

 מתחילתו ועד סופו.

"העומס של ההקלטות בימים 

אלה מזכיר לי את פורים", אומר לנו 

זה שידוע  המעבד אליה נתנאלי 

כמעבד שנמצא בעדיפות ראשונה 

בהקלטת שירים לקעמפים בעולם 

ר  מ ו ל ר  ש פ א ה  נ ש ה "  . ת ו ב י ש י ה

שישנה מגמה שעולה וקופצת בכמה 

רמות מכל שנה אחרת של ביקוש 

ענק מכלל הישיבות לסינגל קעמפ 

 איכותי ומושקע.

י  שואל אותי אנ מי ש כל  "ל

ממליץ באופן קבוע שהעדיפות 

הראשונה היא לבחור שיר מקפיץ עם 

קצב מרענן ובעיקר שיהיה בנוי על 

מהלך מילים שיהיו קלילים וקליטים. 

בלי עומס סלוגנים וריבוי מילים 

שמביא בלאגן גדול בשיר מה שמביא 

את השיר שלא יהיה כלהיט ויעבור 

חלק באוזן בימי הקעמפ", אומר לנו 

 נתנאלי.

"אופן כתיבת המילים", אומר 

לנו בחור שמתמקצע בכתיבת מילים 

ן  ה בות  שי י ר  בו ם ע ני ש ה  מ כ זה 

באסיפת כספים לת"ת בפורים והן 

בכתיבת המנונים לקעמפים, "צריכה 

להיות ברמה כזאת שיכלול בתוכו גם 

את האחדות ואת הייחודיות של 

ה  ב י ש י ה י  ד י מ ל ת י  נ פ ב ה  ב י ש י ה

ומאידך, גם את הצורך לנצל את ימי 

הקעמפ כימים של חוויה. השילוב 

המיוחד הזה מביא דבר ראשון אוצר 

מילים גדול שניתן להשתמש בו 

במהלך השיר וכך המילים מביאות 

 בכל שלב ושלב את הייחודיות שלו".

 ב“תוים | חודש אב תשפ

 ‘באר התלמוד’ממראות הפקת הסינגל של ישיבת הסינגל מכניס אווירה חדשה לקעמפ. 

 



דבר נוסף ומבורך שנכנס כיום 

חזק מאוד זה תוכנית מוזיקלית 

אומנותית בה הישיבה מארחת זמרים 

לערב שירה מיוחד. שאומרים ערב 

שירה ניתן לקטלג בכמה אופנים. 

ישנו אופן של הופעה ממש שזה 

ריקודים. קולעלם שזה מופע אומנתי 

מוזיקלי בו הבחורים נוטלים חלק 

במהלך השיר באופן מלא כגון מופע 

'ישבשיר' של יואלי דיקמן, והסוג 

האחרון זה קומזיץ שבו הבחורים 

שרים עם הזמר שירי רגש ונשמה 

ב  ר ה  ו לו ת י ם  ג ש ן  כ ית ו ם  י חפ סו

שיכניס אווירה רוחנית תוך כדי וכן 

סיפורים עם השראה ובעיקר עם 

 מתח בכדי לא לאבד את הבחורים.

הבעיה העיקרית כיום בעולם 

ן  ו מ י מ ל ב  י צ ק ת ה ה  ז ת  ו ב י ש י ה

ו  ל ל ה ת  ו ר ק י ך  כ ל  כ ה ת  ו ע פ ו ה ה

שמתקיימות לרוב באזור הצפון או 

הדרום מה שמביא לעליית מחיר מצד 

התזמורות והזמרים, בנוסף לכך 

ה  ז ם  ני מ ז ן ה בבי ד  ועו ה  שהופע

תמחור אחר מאשר חתונה ואירוע 

יום. ובל נשכח שתוכנית  שביום 

מוזיקלית היא גם כן כוללת עלויות 

מרובות שיכולות להסתכם בעשרות 

אלפי שקלים מה שהביא לצמצום 

גדול בסדר גודל ההופעות ובזמרים 

 המתארחים בהופעה.  

אבל תופעה מדהימה שהחלה 

ממש בשנים האחרונות מגלה לפנינו 

שבחורי הישיבות מעדיפים לערוך 

הופעה מוזיקלית מושקעת ואיכותית 

כמו שצריך יותר מהצעות אחרות 

ת  ו ו ל מ ת  ו א צ ר ה ת  ו ל ע פ ה ן  ו ג כ

ה  מ  , ה מ ו ד כ ו ם  י ר ק י ל ק ת  ו ג צ מ ב

שהביא את מנהלי הקעמפים לצמצם 

את עלות הפעילויות האחרות לטובת 

ההופעה שכלל בני הישיבה יצאו 

 מרוצים ממנה.

ם  י נ ו ת נ א  י ב נ ה  נ ב ה ה ם  ש ל

ת  שיבו מה י מכ קצרים מלמעלה 

ת  ו י נ כ ו ת ן  כ ם  ג ו  כ ר ע י ה  נ ש ה ש

מוזיקאליות אבל כל אחת בחרה את 

הסגנון שלה והמיוחד הוא שזה 

 בשיתוף עם גדולי הזמר.

בישיבת יסודות שממוקמת 

במושב יסודות, השנה בניגוד לשנים 

ק  נ ע ם  ל ע ל ו ק ו  כ ר ע י ת  ו מ ד ו ק

כשעל  בהשתתפות בני הישיבה 

הבמה יופיעו מקהלת מלכות בניצוחו 

 של פנחס ביכלר.

יוסף בקרית  בישיבת אוהל 

ספר השנה ערכו תוכנית מוזיקה 

שנקראת 'על הבמה' יחד עם הקלידן 

 הערשי סגל.

בישיבת משכנות התורה יארחו 

את מאסטרו מוישי רוט לתוכנית 

מוזיקלית יוצאת מן הכלל בסגנון 

'ישבשער' בעלות של עשרות אלפי 

 שקלים.

 ב“תוים | חודש אב תשפ

 ‘אוהל יוסף’ממראות תחרות המוזיקה בישיבת הקול הבא גרסת הקעמפים. 



 יום: ה' כב תמוז תשפ''ב
 בלילה 11:21שעה: 

 הדלת נסגרת...
 כלומר כמעט....
  מנסה להסגר...

הסרדינים נותנים גושפנקה בין 
הכתף הימינית של הנהג לבין משולש 
הברזל שאמור )לכאורה( לגרום לדלת 

 האוטובוס להיסגר.
ו   ק ה  פ י א ש   1' ו ש מ ה  י ה ש

' אני חושב לעצמי בין   ?. . . . חלקינו
נשימה לניסיון כושל לקחת נשימה 

 נוספת...
אין ספק שחגורת קלאצ' יותר 

 כואבת מחגורת האבזם...
  ? ה מ ל ו  ל א ש ,  ת ה כ כ ז  א

כשתרגישו את ארבעת החגורות )של 
י  הסובבים אותי( על כל עצם בשנ

 רגליכם תבינו למה התכוונתי....
בקיצור, אני חושב שהסיטואציה 
כבר מובנת לכם... שלא לומר מוכרת 

 לכולנו...
אין ספק שהנסיעה לכותל היא 

 חוויה, חוויה רוחנית מאין כמותה...
מה שאנשים לא מספרים ולא 

 מדברים זה על דרכי הגישה למקום...
מלחמת המוחות והכוחות על כל 
ומחניק(  )חם  יר  של או סנטימטר 
באוטובוס הוא מלחמה תמידית על 

 החיים ממש...
ה  ז ה ע  ג ר ה ל  ע ר  ב ד נ א  ל ש
שהתחנה מתקרבת שאז אנחנו מריצים 
בראש לוגיסטיקה ומתמטיקה שלימה 

 על דרכי היציאה מהאוטובוס...
כאן יש גברת עם סלי מזון שאם 
נעבור דרכה ניקח את הסיכון שכל 
שמונת העגבניות שבחרה בקפידה 
בחנות תמצאנה את עצמן ברצפת 

 האוטובוס זועקות לעזרה....
ובצד השני עומד או יותר נכון 
ניצב לו מגדל אייפל אנושי... ארבע על 

ארבע... שבהסתכלות מהירה לא ניתן 
להחליט איזה צד הגב ואיזה הבטן... 
ועל ידי מעבר דרכו יש חשש כבד שאני 
י  רב ו  י די איזה מאיבר י על  יימחץ 

 הממדים...
אבל מה, תמיד. אבל תמיד, מה 
 .. .. כמה שלא תתכונן. שלא תתכנן.
האוטובוס ייעצר ואז כשתתחיל במהלך 

שבנית, יסתובב אליך האיש שלפניך 
ויגיד לך: 'גם אני יורד' ויפוצץ לך את כל 

 התוכנית.
.. ברגעי ייאוש אלו,  אמה מה.
שכוחותיי אוזלים... ורגליי לא מוצאות 
מנוח בחיפוש אחר תנוחה לא נוחה 
די להצליח  בכ יציבה מספיק  אבל 
ל  ש א  ב ה ב  ו ב י ס ב ד  מ ע מ ק  י ז ח ה ל
האוטובוס, אני מקבל הודעה מעניינת 

 בפלאפון...
ן  כו נ תר  יו יינת אמרתי?  מענ

 מסקרנת... למה?
כיס  ב נמצא  ן  שהפלאפו כ כי 
החליפה, והסיכוי שכף ידי תצליח 
ס  י כ ך  תו ל ם  י י ק ה חס  ו ד ב ס  נ כ י לה
החליפה אינו גבוה במיוחד, כל הודעה 
כזאת שמגיעה מפעילה את גלגלי מוחי 

 בקדחתנות...
ה  ס ב כ מ ה מ י  ב ו ד ה  ז י  ל ו א

שמעדכן שמצא פנקס בכיס המכנסיים 
 ששלחתי לניקוי??

אולי זה מרים השדכנית שעדיין 
לא התעדכנה שמאיר בנינו חביבנו כבר 
התארס לפני שנתיים ועדיין מגיעה עם 

 הצעה חדשה??
או שאולי זה סתם חבר נודניק 
ף  ס ו נ ם  מ ע ו ש מ ו  מ צ ע ל ש  פ ח מ ש
לשיחה...?? )למה הוא שולח הודעה 
דווקא לי?? ה מממ... בוא נגיד... ש... 

 טוב לא משנה... נראה לי שהבנתם...(
תכלס, מפה לשם... ומשם לפה... 
)פככככ.. מה הקשר 'שם' 'פה'... מה אני 
מקשקש... איזה שם ואיזה פה? אין לי 

 מצב לזוז לא לשם ולא לפה..(
ם  י צ מ א מ ו ם  י ר י ד א ת  ו ח ו כ ב
כבירים הצלחתי להכניס את ידי לכיס 

 החליפה!
אבל מה? מסתבר שלא לקחתי 
בחשבון שאחרי שהצלחתי להכניס את 

 היד אני יצטרך גם להוציא אותה...
אבל אנחנו יהודים מאמינים בני 
מאמינים.... והציפיה לנס הביאה אותו. 
היד יצאה בדרך לא דרך, ותתפלאו, עם 
. פתחתי את תיבת  . הפלאפון ביד.
ההודעות. זה היה הבוס. אהה רגע, 
בטח אתם שואלים: מי זה הבוס? טוב... 
למה שתכירו? אז ככה, זה לא בוס 

 במובן של בוס.
א  להיפך, הו שוח.  לא ק הוא 

 דווקא נחמד מאוד.
הוא לא מנהל שלי, אלא יותר 

 מנהל פרויקט שקשור אלי.
אני לא עובד אצלו, אבל אני כן 

 כותב אצלו. נו.... תנחשו...
עזבו. אל תנחשו. למה להפעיל 
תם? חבל על המאמץ  את המוח ס

 המיותר...

 מוזיקה 
 בקריצה

 איציק אלדד

 מלחמת המוחות והכוחות
 על כל סנטימטר של אויר 

)חם ומחניק( באוטובוס הוא  
מלחמה תמידית על החיים 

 ממש... 

כל העולם כולו 
גשר )אוטובוס( צר 

 מאוד
כשהעורך מבקש את הטור בזמן הכי לחוץ 

 שיש... באוטובוס

 מוזיקה זמרים ומה שביניהם



כך -זה היה הבוס של המגזין הכל 
 נחשק היום, מגזין 'תווים'.

ה  מ ל  ע ם  י ע ד ו י ם  ת א ח  ט ב
 מדובר...

 והנה ההודעה שהוא כתב לי:
'איציק, נשארו יומיים לסגירת 
המגזין החדש ]הרביעי[ תשלח טור 

 במהירות האפשרית'.
 בום!!!

 ללא תכנון.
 ללא הודעה מראש.

ק  ל ח ש ק  פ ס ן  י א  , ב ו ט
 . . . ה מ בל ו ר פ זה  מה  [ מה  ובל ר מהפ
המממ....קצת בעיה להסביר מה זה...[ 
היא שלי כיוון שלו היה היי שם במוחי 
הקטן פינה שמורה בתא הזיכרון למגזין 
לא הייתי שוכח, וכבר לפני שבוע היה 

 הטור מוכן וערוך.
אבל מה לעשות שלא הצלחתי 
בימים אלה להגיע למקום הנחבא הזה 

 בתא הזיכרון... ושכחתי מהטור.
 עכשיו מה?

 תנסו לתאר את הסיטואציה:
אני בתוך קופסא של אגד, מעוך 
ביחד עם כל עמך בית ישראל ]ושניים 
שיותר נוטים לבני דודי עמך...[ , שלא 
לדבר על המצב הביולוגי וערך האקלים 
הנמוך ששרר בתא הגזים... הא סליחה... 

 בתוך האוטובוס...
הגוף לא זז, השרירים מכווצים, 

 ככה שהמוח בטח לא עובד...
. ומחר  . וגם השעה מאוחרת.

 שבת!!
מאיפה אני ימציא טור בזמן הכל 

 כך קטן ובלתי זמין הזה???
 . . . נכנס. יאוש  רגע לפני שהי
)האמת שסתם חששתי כי גם ככה לא 

 היה לו מקום שם(
החלטתי שאני ינסה גם במצב 
הקיים להביא איזה רעיון לטור ויהי 

 מה...
זה שאני איציק אלדד לקחתי את 
שלושת השבועות בקיצוניות רבה, 
רי  איסו מלבד  י  מ י על עצ רת חמ וה
רי  ו יס א גם   ' ו וכ קה  י וז מ רת,  ו תספ
הפעלת מוח מחשבה וזיכרון, זה לא 
סיבה שקוראי המגזין לא ייהנו מהטור 

 החודשי.
החלטתי שאני ינסה את השיטה 
שעשו אבות אבותיי היי שם לפני מאות 

 שנים בבית המקדש...

. לנסות  . ופף. התחלתי להתכ
 להגיע למצב השתחוויה...

הרי ידוע שהיו 'עומדים צפופים 
 ומשתחווים רווחים'

אז לכאורה אין שום סיבה שזה 
 לא יקרה גם כאן באוטובוס.

לכאורה כתבתי. כי זה לא בדיוק 
 קרה.

ויותר מזה ששילמתי על הניסיון 
 הכושל הזה ביוקר.

הכנסתי ראשי בין האריות )תרתי 
 משמע(, ושם הוא נשאר.

ם  י ר י ר ק הש ר ו  י אם עד עכש
נתפסו, כעת גם הצוואר... ללא יכולת 

 תזוזה.
 זהו.

ת  א צ ל ם  י י ו כ י ס ה ו  ס פ א
 מהתסבוכת הזאת.

התחלתי לחשבן כמה תחנות 
נשאר לי כדי לדעת איך לחלק ולשמור 
על כל נשימה... לבל אבזבז אותם טרם 

 ירידתי מהאוטובוס.
ל  ו יכ א  ח ל מת בט אדם  י בנ כ

 לכתוב טור.
מרגע זה אני לא בדיוק זוכר מה 

 אירע...
אני רק זוכר שלפתע מצאתי את 
עצמי בצד המדרכה בסמוך לתחנה 

 המרכזית.
יודעי דבר מספרים שבתחנה זו 
מרבית מאנשי האוטובוס ירדו וגרמו 
לכלל ציבור הנוסעים להישאב עמהם 
החוצה, גם אלה שלא רצו לרדת בתחנה 
זו. לרבות את נהג האוטובוס שהיה 

 המום לגלות עצמו מחוץ לאוטובוס....
לקחתי נשימה עמוקה, סוף סוף 
יכולתי ליהנות מהאוויר הירושלמי 
 שלנו... )כלומר שלכם... כי אני בני ברקי(

 הנשימה חזרה לאט לאט...
העצמות התיישרו, והשרירים 

 חזרו לפעולה...
המוח עדיין טיפהל'ה רדום אבל 

 זה טבעי לשעה כזאת בלילה...
זהו. הכל חזר על מקומו בשלום. 

 צלחנו את ההרפתקה בהצלחה רבה.
ככה חשבתי לעצמי... אז זהו. 
שלא. העיקר חסר: הטור!! מה אני 
עושה למען השם? איך? מה? מתי? טור 

 זה לא משהו שנשלף ברגע. או שכן?
אולי דווקא טור שמגיע ברגע 
אחד בלי מחשבה, אולי דווקא הוא יהיה 

 הטור המוצלח ביותר.??
 פיזמתי לעצמי את השיר:

'כל העולם גשר צר.... דע לך בני 
 שבכל מצב שהוא אבא איתי'

תמיד שאלתי את עצמי, למה 
 להלחיץ את הילד?

זה שהאבא נבאך כמו אדיוט 
רואה גשר צר ומחליט להיות גיבור 
וללכת עליו, למה הילד חייב לסבול 

 מטראומה? למה לערב את הילד?
אבא יקר. עשית טעות? עשית 
טיפשות? תשתוק! אל תספר לילד! אל 
תוציא את עצמיך אבא שוטה בעיניי 
הילד. אבל, מיד עלה לי רעיון והסבר 

 לעניין.... להיפך.
אבא גם כשהוא עושה טעות, 
הולך על הגשר הצר, או נופל לתוך 
הגשר הזה באי תשומת לב... גם במצב 
יד  ח  י מנ ו  בנ את  ח  ק ו ל א  אב כזה ה
מלטפת )ומדגדגת( ומסביר לו: בני יקיר, 
דע לך, שתמיד גם כשהגשר צר מאוד 
אל תפחד כלל, כי אבא איתך... השם 
 בשמים איתך מחזיק אותך שלא תיפול.

גשר זה דבר שיש לו שני צדדים... 
בני היקר... גם כשאתה ברגעים קשים 
)צרים( תזכור שיש לגשר צד שני... יש 

 לו סוף.
אבא מחזיק אותך ומוביל אותך 
לסוף... למקום הרחב והאיתן...שם שוב 

 תעמוד על קרקע יציבה...
. מה, נהיית לנו  רגע... איציק..

 משגיח? אתה באמצע טור... הלווו....
 נכון.

 צודקים.
ק  פ ס ן  י א  : ם כ ל ר  י ב ס י י  נ א
שהאוטובוס הזה היה גשר צר... אווהווו 
צר... כזה צר... והבעיה היותר גדולה 
שהאוטובוס היה צר והאנשים לא צרים 

 בכלל...
אבל מה, הרגשתי שאבא איתי, 
י  ת ר מ א ן  מ ז ה ל  כ ו  . . . י ת ו א ק  י ז ח מ
לעצמי... איציק תזכור זה גשר... יש 
קצה שני... יש סוף... עוד מעט תגיע 

 לתחנה...
 וזה הגיע.

עמדתי שם בתחנה וחייכתי חיוך 
 מרגיע.

זהו. גשר צר, אוטובוס לחץ, לא 
משנה מה היה, מה שבטוח יש לי טור 

 לשלוח לבוס.



 סקופליי

עדכונים דיווחים וסקופים וכל מה 
 שחדש בעולם המוזיקה היהודית

 מסקפ: בן מנחם

עובד על אלבום כפול מיוחד מאוד חיים ישראל הזמר ◼ 

. לפני צפוי לנו כמה סינגלים: האחד יעקב למאיבעיבודו של 

נתנאל ישראל בשם  תפילות פשוטות השני  בדואט עם 

והשלישי  שנקרא "זהו יום גדול" על מאור חיים בעיבוד של 

חיים שנות יצירה  52. בנוסף, לרגל חגיגות רמי לבהמילים 

של   5255צפוי לצאת במופע מיוחד ומושקע הפקה ישראל 

 עם כל הלהיטים הגדולים.יובל סטופל 

עובד על אלבום בכורה בהפקת דובי מייזליש גם הזמר ◼ 

 .נפתלי שניצלער

גם הוא עובד על אלבום בהפקתו משה דוד וייסמנדל הזמר ◼ 

 יוסי שיק.של 

בתוך צפוי   4עובד על אלבום הארציג שלוימי דסקאל הזמר ◼ 

 ועוד.פרחי מיאמי לנו שירים ממקהלת 

יוסי טיברג והמפיק יוסי גרין לאחר אלבום "התו השמיני" ◼ 
עובדים על "התו העשירי" בפנים צפוי לנו שיר של זמר פופ 

 מוכר ועוד ועוד יש למה לחכות.

עובד על אלבום דוואטים עם זמרים מהשורה יוסי גרין ◼ 

 ברי.-יהודה גלילי & קלייןהראשונה על העיבוד: 

זמר פופולארי, בפלורידה, עובד על אלבום יוסי בייליס ◼ 

 .יואלי דיקמןחדש, על ההפקה והעיבודים: 

צפוי לשחרר לנו אלבום מושקע אברהם מרדכי שוורץ הזמר ◼ 
ומיוחד בשם קדשי קדשים עם שלל רב של מעבדים כמו כן 

יואלי הגיע כמה פעמיים לארץ לצורך הקלטות באולפן של 

בסיום העניק בהפתעה אברהם מרדכי תשורה נאה דיקמן 
 ומיוחדת.

צפוי גם הוא לשחרר לנו אלבום מיוחד גד אלבז הזמר ◼ 
בתאריך א' אלול  42ומושקע שנקרא גאולה לרגל חגיגת גיל 

 .טל ועקניןמה שצפוי לנו שם דואט עם הזמר 

עובד על אלבום שני מכל הסגנונות  פיני איינהורן הזמר ◼ 
שעדיין מתלבט איך לקרוא לו ]תעזרו לו, דרכנו[  ביניהם צפוי  

קליין עיבודים  ולחנים באלבום של  ארי הילבדואט עם הזמר 

ועוד. האלבום כבר סגור ומוכן  שמחה אברמצ'יק & ברי
ועומד לצאת ככל הנראה בהשקה במוצ"ש בראשית, כפי 

 (. 3למגזין 'תווים' )שחשף בראיון 

עובד אל אלבום חדש הערשי וינברגר המלחין האגדי ◼ 

 האלבום יקרא  שעת השין.יואלי דיקמן העיבודים חלקם של 

צפוים לשחרר לנו  אליה נתנאליואחיו עדי נתנאלי המעבד ◼ 
אלבום נעימות מזרחי ומיוחד בין היתר השירים שיהיו שם: 

 "בצורת", "לשוב הביתה". ועוד... יש למה לחכות.

סיים לעבוד על אלבום חדש ומעניין שבו שלוימי גרטנר ◼ 

יוסי גרין, יונתן רזאל, יהיו לחנים של הגדולים ביותר בינהם 

ועוד. בנוסף, עובד גרטנר על פרויקט  חדש ליפא שמעלצר 

 משירי ויזניץ  יש למה לחכות!דיוויד טויב יחד עם  המעבד 

עובד על אלבום מיוחד ומגוון שיצא יונתן שינפלד הזמר ◼ 
לאחר החורף לפני זה צפוי לנו כמה סינגלים ביניהם שיר  

בתגובה נמסר יונתן ואהרלה נחשוני להיט שקט על המילים 
 מי שהיה באולפן פשוט הוריד דמעות יש למה לחכות.

בקרוב בשיר הרפואה שוקי סלומון איש  הנדל"ן והזמר ◼ 
בדואט עם הזמר המתחזק שלומי שבת על המילים שוקי 

עצמו ובעיבודו ובהפקתו של דיויד טויב בנוסף צפוי לשיר 
קליפ מושקע שצולם בכמה מבתי החולים בארץ בהפקה של 

איציק אוחנה. בנוסף שוקי עובד על שיר נוסף הנקרא שיר 
השבת נשמע מעניין נחכה. עוד פרטים חדשים תוכלו לקרוא 

בראיון ייחודי עם שוקי, במגזין הנוכחי. בנוסף, עתיד שוקי 
 לשחרר סינגל לקראת חנוכה.

)בנו של רבי יעקב ישראל איפרגן שלוימי מאיר הזמר ◼ 
עובד אלבום בכורה בתוך האלבום צפוי לנו שיר  “(הרנטגן”

עומד לשחרר לנו סינגל שלוימי ניגון היהודי הפשוט. לפני כן 
‘...[  אין דבר רע]’בדואט נוסף ומפתיע עם הזמר שמעון לוי 

בנוסף עובד שלוימי על מחרוזת עדכנית ומיוחדת יש למה 
 לחכות.

עובד על אלבום בכורה מעניין ומגוון   ארי הילהזמר ◼ 
בלחנים ועיבודים מכל הסגנונות ביניהם השיר  שכבר יצא 

 "גרש את העצבות" שהלחין חברו לתעשיה נפתלי קמפה.

 פיני איינהורן בהקלטות חנן בן ארי ומוטי ויס סלומון ושלומי שבת
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עובד לקראת אלבום בכורה לאחר החגים רפאל מלול הזמר ◼ 
בחרתי כבר את כל השירים לאלבום אומר לנו רפאל  האלבום 

שצפוי בכל הסגנונות המוזיקה לפני כן צפוי לנו סינגל אלולי 
 נוסף.

צפוי לשחרר אלבום לקראת סוף החורף רולי דיקמן הזמר ◼ 
בתוך האלבום שיר בשני גירסאות שקט וקיצבי האלבום 

 בעיבודים של האח יואלי וכן הצמד קליין & בריי ועוד.

שיר מיוחד ממקהלת מלכות לקראת אלול צפוי לנו ◼  

 העונה בשם  דודי.בערי ובער בהשתתפות הזמר 

עובד במרץ על אלבום הבכורה קובי ברומר זמר החתונות ◼ 
שצפוי לצאת  לאחר החורף  מתוך האלבום השירים שכבר 

ייצוא עד כה: ה' ישמור, עוסק בתורה, ואז יהיה יותר טוב, קול 
דודי, מנגינת הלב. מה שצפוי להשתחרר לנו כמה סינגלים 

שיתחברו בסוף לאלבום: אמיגוס ]חברים[, בנוסף, שיר קצבי 
בנושא חתונה בשילוב עם החזן של המשרד יוסי שוורץ 

שהקליט קולות. בנוסף צפוי לנו דואט בין קובי לזמר 
מפורסם. השיר ואז יהיה יותר טוב הוא שיר הנושא באלבום 
האלבום ייקרא כך ככל הנראה אך צפוי לזה שינוי. האלבום 

מי שגם כן יטול חלק אהרל'ה נחשוני ברובו בעיבודו של 

. בנוסף, וכאן אנו חושפים לראשונה יוני אבידניבעיבוד הוא 
שלאחר ביקורות על קובי הוא צפוי לשחרר לנו כמה קליפים 

 לשירים הבאים שלו יש למה לחכות.

לרגל מעבר לדירה עקיבא תורג'מן ברכות לזמר והיוצר ◼ 

 .נאור כרמיחדשה, ובקרוב סינגל חדש בעיבודו של 

על פרויקט משה לוק ואם כבר נאור כרמי הוא עובד יחד עם ◼ 
 חדש. 

השמועות אומרות שבקרוב מאוד צפוי להיות שיתוף פעולה  ◼ 

הצדדים לא חנן בן ארי לזמר מוטי ויס מעניין מאוד בין 
 פוסלים אז האם זה יקרה ?! ימים יגידו.

קליפ בר מצווה מעניין בקרוב  בשם "שאל בני" בלחנו של  ◼ 

מוטי ויזל, דודי פלדמן, ובהשתתפות הזמרים בנצי שטיין 

. הקליפ צולם בבית הכנסת אלי שפריי ובנצי שטיין
 ברדיטשוב  בבני ברק.

לאחר ההדלפה קשה ולא צפויה לשיר "בא לפה" הזמר ◼ 

עובד על כמה דברים חדשים: האחד, המעבד שמחה פרידמן 

על שיר חדש. השני, שיר שקט  מושמוש והקלידן קובי דרזי 

. השלישי, מחרוזת מעניינת מנדי ליפסקרבלחן ועיבוד של 

. כולנו תקווה ותפילה שהשירים שרולי ברונכרבעיבודו של 
 שצפויים לנו ישתחררו בלי הדלפות כאובות.

לאחר הפסקה קצרה מתחום המוזיקה ומעבר לעולם ◼ 

חוזר לקדמת הבמה וכבר מאיר גרין העסקים  הזמר והיוצר 
שירים חדשים  שקט, וקצבי בשילוב קליפים   3עובד על 

 .ליאור אברמובהשירים בעיבודו של 

עובדים על שיר חדש בקרוב כן שמחה ליינר וישי לפידות ◼ 
 כן מפתיע ומעניין יש למה לחכות.

עובד על סינגל קליפ חדש עם קליפ יונתן רזאל הזמר ◼ 
 מעניין שצולם בתחנה המרכזית בירושלים.  

עובד על סינגל חורפי וקצבי בעיבודם של איציק דדיה הזמר ◼ 

אלחנן וכשעל הלחן לא אחר מאשר אייל ויאיר שריקי האחים 

 .אלחדד

עובד על ניגון חדש העונה בשם ריקוד עמירן דביר ◼ 
המגבעות. בנוסף, עמירן עובד על שיר נוסף שהוקלט בליווי 

 מספר גדול של בחורי ישיבות.

עובד בימים אלו בהפקת ישראל סוסנה המעבד והמוזיקאי ◼ 

 יש למה לחכות.ארגון 'תורה בוקס' פרויקט מוזיקלי עבור 

עובד על כמה שירים אחד נקרא: "איי איי דוד בן ארזה הזמר ◼ 
love"  השני "יש בי צפייה". בנוסף, מחכה לנו קליפ שצולם

ללהיט "לכו למים". לסיום נאחל לדוד הצלחה בדרך החדשה  

 .נתי בדשעם היחצ"ן 

צפוי לשחרר סינגל  בשם 'תמיד ארי ברמן הזמר הצעיר ◼ 
שומר' על המילים והלחן אלחנן אלחדד ועל העיבוד שמואל 

כהן. בנוסף, לשיר יצא קליפ בכמה לוקיישנים ושחקנים 
מושקע מעניין ומגוון כשעל הבימוי והצילום שרולי ברונכר & 

 יצחק קלמן.

 עובד על סינגל חדש וקצבי סגנון פופ.מידד טסה הזמר ◼ 

על שיר חופה חדש הלחן לראשונה  עובדארי גולד הזמר ◼ 

 .אלי קליין ואיצי ברישלו עצמו. על מלאכת העיבוד 

הזמר עמרם אדר שנעלם לתקופה ארוכה מהרדאר, צפוי ◼ 
 לחזור כשהוא ישחרר סינגל שקט ומרגש בקרוב ממש. 

’ תקרא לו‘צפוי לשחרר סינגל חדש שיקרא נתי לוין הזמר ◼ 

אליה ועל מלאכת העיבוד אלחנן אלחדד על המילים והלחן 

עם לוין בעצמו. מדובר בשיר ישראלי ושקט על נתנאלי 
 ”המילים: "תמיד אתה חזק רוצה לנקום... ותקרא לו הללו

עובד על סינגל קצבי חדש בהפקתם שלום ברנהולץ הזמר ◼ 

 .אלי קליין ואיצי בריועיבודם  של 

 חיים ישראל בהקלטות הרשי וינברגר ויואלי דיקמן
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